



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စင်ကာပူနိုင်ငံ Jurong East ၌ စင်ကာပူရောက် မြန်မာအသိုက်အဝန်းအား တွေ့ဆုံမှာကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## သားသမီးများကို မိမိနိုင်ငံအပေါ် မေ့လျော့မသွားစေရန်၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်ဖြင့်ပြုစုပျိုးထောင်ကြရန် စင်ကာပူရောက် မြန်မာများအား မှာကြား

စင်ကာပူ ဒီဇင်ဘာ ၁

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဒေသစံတော်ချိန် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ခေတ္တတည်းခိုရာ ရှန်ဂရီလာဟိုတယ်၌ စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝါရင့်ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝိုချောက်ထောင်နှင့် အလုပ်သဘော နံနက်စာစားပွဲတွင် လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော်နှင့်အတူ စင်ကာပူနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝီပီယန် ဘာလာ ကရစ်ရှ်နန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ စင်ကာပူသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ရောဘတ်ခွာတို့လည်း တက်ရောက်ကြသည်။

ယင်းသို့တွေ့ဆုံစဉ် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရေးရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးစွာဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် စင်ကာပူ အမျိုးသားသစ်ခွင်ယျာဉ်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး သစ်ခွင်အမည်ပေးအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရာ အမျိုးသားသစ်ခွင်ယျာဉ် အမူဆောင်အရာရှိချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သစ်ခွင်ယျာဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အမျိုးသားသစ်ခွင်ယျာဉ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသသည်။

အဆိုပါ သစ်ခွင်ယျာဉ်စိတ်သစ်၏ ဂုဏ်ပြုအမည်မှာ Papilionanda Aung San Suu Kyi ဖြစ်ပြီး စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်လာရောက်ကြသည့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များအား **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၂**

### မြန်မာ-စင်ကာပူ သာမန်နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ပီဇာကင်းလွတ်ခွင့် စတင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူသမ္မတနိုင်ငံတို့အကြား သာမန်နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်သူများအတွက် ပြည်ပဝင်ပိဇာကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရေး သံတမန်စာချုပ်လွှာသည် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ စတင်၍ အသက်ဝင်ပြီ ဖြစ်သဖြင့် နှစ်နိုင်ငံသာမန်နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်သူများအနေဖြင့် ရက်ပေါင်း (၃၀)ထက် မကျော်လွန်စေဘဲ နေထိုင်ခွင့်နှင့် ပြည်ပဝင်ပိဇာကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မောင်တောဒေသတွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော အကြမ်းပက်တိုက်ခိုက်ခံရမှုများ အဖြစ်မှန်ပေါ်ပေါက်စေရေး စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဖွဲ့စည်း

စာမျက်နှာ >> ၉



“ယုံကြည်အားထား IKBZ အာမခံစွမ်းအား”

Hot Line: 01-2307000



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဝေဖန်မှု

ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် သစ်ခွပန်းများ အား အမှတ်တရအမည်ပေး စိုက်ပျိုး ထိန်းသိမ်းမှုကို ၁၉၅၆ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး National Orchid Garden တွင် အစဉ်အလာတစ်ရပ်အဖြစ် ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သမ္မတအိမ်တော်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး စင်ကာပူနိုင်ငံ မေတ္တာသမ္မတ မစ္စတာ ဂျိုးဆက်ပ် ယူဗာရတ်ဂျီ ပီးလေးနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူဦးရေနှင့် စီးပွားရေးအခြေအနေနှင့် ဘက်စုံ ကဏ္ဍစုံတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများတိုးမြှင့်ရေး၊ ဒေသ ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများတွင် နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူကိစ္စရပ်များ ဆက်လက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် စင်ကာပူ နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေး



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ မြန်မာ့ရှေးဟောင်းရတနာများပြခန်း၌ ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

လိုက်စားမှုများမှာ အဖွဲ့အစည်းပုံစံ မဟုတ်ဘဲ သီးခြားအဖြစ်အပျက်များ အနေဖြင့်သာတွေ့ရကြောင်း၊ တိုင်ကြားမှုများ၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ တစ် သီးပုဂ္ဂလတိုင်ကြားမှုများဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း တိုင်ကြားမှု ၁၁ မှုသာ ရှိကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင်

ဦးကျော်တင်တို့က အဖွင့်အမှာစကား များ ပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ လီရှန်လွန်းတို့သည် ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဗီနိုင်းပေါ်တွင်

နိုင်ငံရောက် မြန်မာအသိုက်အဝန်းနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ ယင်းသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲကာလ၌ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံသားများ၏ တာဝန်ကျေပွန်မှု၊ တက်တက်ကြွကြွ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ လက်ရှိအစိုးရ၏ မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းရည်ရွယ်ချက်များ တွင် အဓိကကျသည့် အချက်ကြီး နှစ်ချက်ဖြစ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း ။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား Papilionanda Aung San Suu Kyi အမည်ရ သစ်ခွမျိုးစိတ်သစ်နှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဝန်ကြီး မစ္စတာ တိုချီဟင်းနဲ က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုနေ့လယ် စာ စားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည် စင်ကာပူနိုင်ငံ အကျင့်ပျက် လာဘ်စားမှု စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဌာနသို့ ရောက်ရှိကြရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး မစ္စတာ ဝန်ဟုန်ကွမ်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက အဆိုပါဌာန၏ ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် နောက်ခံသမိုင်းကြောင်း၊ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်၊ ဥပဒေစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က သိရှိလိုသည် များကို မေးမြန်းသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုကို တိုက်ဖျက်ရာ တွင် ထိရောက်အောင်မြင်မှုမှာ အစိုးရ၏ ထိရောက်စွာ အရေးယူကိုင်တွယ်ခြင်း၊ ထိရောက်သည့်ဥပဒေရှိပြီး ဥပဒေကို တိကျစွာလိုက်နာကျင့်သုံး မှုရှိခြင်း၊ လွတ်လပ်သော တရားစီရင်မှု ရှိခြင်းနှင့် ပြည်သူများက ပူးပေါင်း ပါဝင်မှုရှိခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုးပေးကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် စင်ကာပူ နိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံးသို့ရောက်ရှိပြီး မြန်မာသံရုံး၊ စစ်သံရုံး ဝန်ထမ်းမိသားစု များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံ အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အစိုးရရုံးများသည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိပြီး အဂတိလိုက်စားမှုတွင် အနိမ့်ဆုံး ဖြစ်ကြောင်း၊ Transparency International ၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ် စစ်တမ်းအရ နိုင်ငံပေါင်း ၁၈၆ နိုင်ငံတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အဆင့်(၈) နေရာတွင်ရှိသည့်အတွက် အဂတိ လိုက်စားမှု အနည်းဆုံး နိုင်ငံဖြစ် ကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် အဂတိ

ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည်Singapore's Asian Civilization Museum သို့ ရောက်ရှိကြပြီး မြို့တော်များနှင့် ဘုရင်များ “မြန်မာ နိုင်ငံမှ ရှေးဟောင်းရတနာများ” ပြခန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်သည်။

အခမ်းအနားသို့ စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး Singapore's Asian Civilization Museum မှ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ မစ္စတာ ကင်နီနီ တင်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံ လူမှုအသိုက် အဝန်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဂရေစီဖူနှင့် နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး

ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် Jurong East သို့ ရောက်ရှိကြပြီး စင်ကာပူ

**သံအမတ်ကြီး ဦးမောင်ဝေ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်**  
နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂  
အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးမောင်ဝေသည် ၎င်း၏ခန့်အပ်လွှာကို ၂၀၁၆ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် နယူးဒေလီ မြို့၌ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ပရာနာဘ်မူခါဂျီးထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

**အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးအောင်လင်းအား ပနားမားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်**  
နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးအောင်လင်း အား ၎င်း၏ လက်ရှိတာဝန်ထွေးများအပြင် ပနားမားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်လိုက်ပြီးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် စင်ကာပူ မေတ္တာသမ္မတ ဂျိုးဆက်ပ် ယူဗာရတ်ဂျီ ပီးလေးတို့ သမ္မတအိမ်တော်၌ တွေ့ဆုံစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အားလုံးတွင် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ရန်အတွက် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကာ တက်ညီလက်ညီ ဆောင်ရွက်သွား ကြရန် မေတ္တာရပ်ခံလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်

ရောက်လာကြသူများကိုယ်စား မြန်မာ ကလပ် (စင်ကာပူ) ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မြတ်မော်ထွန်းက မေးခွန်းများကို မေးမြန်းရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝါရင့်ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဝိုချောက်ထောင်တို့ ရှန်ဂိုရီလာဟိုတယ်၌ အလုပ်သဘောနံနက်စာစားပွဲတွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

# ကမ္ဘာ့အသက်အကြီးဆုံး အီတလီအမျိုးသမီးကြီး၏ (၁၁၇) နှစ်မြောက် မွေးနေ့ကျင်းပ

ဗာဘာနီးယား(အီတလီ) ဒီဇင်ဘာ ၁

ကမ္ဘာ့အသက်အကြီးဆုံးသက်ရှိပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်သတ်မှတ်ခံရသူ အီတလီအမျိုးသမီးကြီးအမ်မာရီရာနို၏အသက် (၁၁၇) နှစ်မြောက်မွေးနေ့ အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းသည် ၁၈၀၀ ပြည့်လွန်နှစ်များက မွေးဖွားခဲ့သူဖြစ်ပြီး အဓိက အစာအာဟာရအဖြစ် ကြက်ဥနှစ်လုံးကို နေ့စဉ်အစိမ်းသောက်ဆဲဖြစ်ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

မိုရာနိုအား ၁၈၉၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၎င်းအား မွေးဖွားခဲ့ချိန်မှာ ရိုက်ညီနောင်တို့ ကမ္ဘာ့ပထမဆုံးသော လေယာဉ်ကို စမ်းသပ်ပျံသန်းမှုမပြုလုပ်မီ လေးနှစ်ခန့်အလိုတွင် ဖြစ်သည်။

မိုရာနိုသည် ရာစုနှစ်သုံးစုကိုမိသူဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာစစ်ကြီးနှစ်ခုနှင့်လည်း ကြုံတွေ့ခဲ့ရကာ ၎င်းအသက်ရှင်နေထိုင်သည့်ကာလအတွင်း အီတလီနိုင်ငံ၌ အစိုးရအဖွဲ့ပေါင်း

၉၀ ကျော်ကြုံဆုံခဲ့ဖူးသူဖြစ်သည်။

၎င်း၏မိတ်ဆွေများ၊ အိမ်နီးချင်းများ၊ မြေးမြစ်တီထွတ်များနှင့်အတူ ၎င်းနေထိုင်ရာ အီတလီနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မက်ဂရီရိုး ရေအိုင်ကြီး၏ကမ်းခြေ ဗာဘာနီးယားမြို့ရှိ တိုက်ခန်းကျဉ်းကလေးတွင် မွေးနေ့ပွဲကိုကျင်းပခဲ့သည်။ မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အဖြူရောင်မွေးနေ့ကိတ်မုန့်ကြီးတစ်လုံးကို လှီးခဲ့သည်။

စက်ရုံတစ်ရုံတွင် မိမိအသက် (၆၅) နှစ်အရွယ်အထိ အလုပ်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မိမိ၏ဘဝသည် ထင်သလောက်သာယာလှပမှုမရှိခဲ့ကြောင်း အသက် (၁၁၇) နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်သည့် အဘွားအိုက ရိုက်တာရုပ်မြင်သံကြားဌာန၏ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းတွင် ပြောကြားသည်။ ဘီးတပ်လည်း ပေါ်ထိုင်ကာ ပဝါတစ်ထည်ကို ခြုံလွှမ်းရင်း သူ့ဘဝဇာတ်ကြောင်းကို ပြောပြခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ။



## ထိုင်းအိမ်ရှေ့မင်းသားအား ဘုရင်အဖြစ် ကြေညာရန် ပြင်ဆင်

ပန်ကောက် ဒီဇင်ဘာ ၁

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပါလီမန်က အိမ်ရှေ့မင်းသားဝိဇယလောင်ကွန်းအား ဘုရင်သစ်အဖြစ် နန်းတက်ခြင်းကို အတည်ပြုပေးလိုက်ရာ ၎င်းအနေဖြင့် ဘုရင်အဖြစ် ကြေညာရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ဘုရင်ဘူမိဘော အဒုလ္လာဒတ်ဂျီသည် အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်က ကံတော်ကုန်ခဲ့ပြီးနောက် တစ်လကျော်ကြာမြင့်ပြီးချိန်တွင် အိမ်ရှေ့မင်းသား ဝိဇယလောင်ကွန်းက ဘုရင်သစ်အဖြစ် နန်းမွေ့ဆက်ခံနိုင်ရေးအတွက် ပါလီမန်အထူးအစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏အမျိုးသားဥပဒေပြုလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပွန်းပက်ဝိချီချီသည် အသက် (၆၄) နှစ်အရွယ်ရှိ အိမ်ရှေ့မင်းသား ဝိဇယလောင်ကွန်းအား ဒေသမြောက်ရာမဘုရင်အဖြစ် နန်းတက်ရန် တရားဝင်ဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ရာစုနှစ် နှစ်စုသက်တမ်းရှိသော ချက်ကရီမင်းဆက်၏ ဒေသမြောက်ရာမဘုရင်မင်းမြတ်အဖြစ် စိုးစံတော်မူမည်ဖြစ်သည်။

ရိုက်တာ။

## ခရိုင်းမီးယားဒေသဝေဟင်ကို ရှောင်လွှဲကာ ခိုးကျည်စမ်းသပ်မှုများ ယူကရိန်းပြုလုပ်မည်

ကီယက် ဒီဇင်ဘာ ၁

ယူကရိန်းနိုင်ငံသည် နှစ်ရက်ကြာမြင့်မည့် ခိုးကျည်စမ်းသပ်မှုများကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စတင်ပြုလုပ်ကြောင်း၊ ခိုးကျည်တပ်ဖွဲ့၏ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအတွင်း ခရိုင်းမီးယားဒေသ၏ လေကြောင်းပိုင်နက်ကို ရှောင်လွှဲကာ လေ့ကျင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယူကရိန်းစစ်ဘက်က ပြောကြားသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ခရိုင်းမီးယားကျွန်းဆွယ်ကို ယင်း၏ ပိုင်နက်နယ်မြေ

အတွင်းသို့ ထည့်သွင်းခဲ့သော ရုရှားနိုင်ငံနှင့် ထိပ်တိုက် ရင်ဆိုင်တွေ့ခြင်း မရှိစေရန် ခိုးကျည်စမ်းသပ်ပစ်ခတ်ရာတွင် ယင်းဒေသ၏ လေကြောင်းပိုင်နက်ကို ရှောင်လွှဲမည်ဖြစ်ကြောင်း ယူကရိန်း စစ်ဘက်အရာရှိတစ်ဦး ဖြစ်သူ ဗလာဒီမာကရင် ကီယန်စကီးက ပြောကြားသည်။

ခရိုင်းမီးယားဒေသနှင့် နယ်စပ်ချင်း ထိစပ်နေသော ခါဆန်ဒေသ၌ ခိုးကျည်တပ်ဖွဲ့၏ လေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်မည်ဆို၏။ ခါဆန်ဒေသသည်

ယူကရိန်းနိုင်ငံ တောင်ပိုင်းတွင် တည်ရှိသည်။

စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်သည့် နေရာမှာ ခရိုင်းမီးယားဒေသ ဝေဟင်ပိုင်နက်မှ ကီလိုမီတာ ၃၀ (၁၈ မိုင်)ထက်မနည်း ကွာဝေးသော နေရာတွင် တည်ရှိကြောင်း ၎င်းက ၁၁၂ ရုပ်မြင်သံကြားဌာနသို့ ပြောကြားသည်။

ယူကရိန်း၏ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် ရုရှားနိုင်ငံက ယင်း၏ တပ်ဖွဲ့များကို တပ်လှန့်ထားလိုက်ကြောင်း၊ ခရိုင်းမီးယားဒေသရှိ ကြည်းနှင့်ရေ အခြေပြု ကာကွယ်ရေး တပ်ဖွဲ့များကို တပ်လှန့်ထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ရိုက်တာ။

## အလွဲသုံးစားမှုကြောင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ဟောင်းအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဖနောင်ပင် ဒီဇင်ဘာ ၁

ငွေကြေးအလွဲသုံးစားလုပ်မှုကြောင့် အပြစ်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ဟောင်းတစ်ဦးအား ထောင်ဒဏ်ဒဏ်ငွေ ခီယယ် ၁၀ သန်း (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၀၀ ) ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။

ကမ္ဘောဒီးယား အကျင့်ပျက်ချစားမှုတိုက်ဖျက်ရေးဌာန၏ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတစ်ရပ်နှင့် တိုင်ကြားချက်များကြောင့် ဧပြီလအတွင်း တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရသူ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ဟောင်း စုဒီနာအတွက် အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်ကို ဖနောင်ပင်မြို့နီစီပယ် တရားရုံးမှ တရားသူကြီး ကော်ပန်ဒီက ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇ ဒေသ ၂ သန်းနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ ရွှေ ၁၂ ဒေသ ၇ ကီလိုဂရမ် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတွေ့ရှိမှုကြောင့် အလွဲသုံးစားမှု လုပ်ပိုင်ခွင့်အလွဲသုံးစားမှုဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသည်။ အသက် (၄၅) နှစ်အရွယ်ရှိ ဒီနာမှာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်အဖြစ် နှစ်နှစ်နှင့် တစ်လကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

တရားရုံးက သူ၏အမှုအား နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ကြားနာခဲ့သော်လည်း ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ယနေ့အထိ ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းမရှိခဲ့ပေ။

ကျိုနိုနယူးစ်။



## ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အာကာသခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ကုမ္ပဏီနှစ်ခု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်

ကျိုတို ဒီဇင်ဘာ ၁

ဂျပန်လေကြောင်း ANA ဦးပိုင်နှင့် ခရီးသွားအေဂျင်စီတစ်ခုဖြစ်သည့် HISတို့သည် အာကာသခရီးသွားလုပ်ငန်း တစ်ခုအတွက် ငွေကြေးအမြောက်အမြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည်ဖြစ်ကြောင်း အင်န်အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

အဆိုပါကုမ္ပဏီနှစ်ခုတို့သည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ လေးသိန်း လေးသောင်းခန့် ရင်းနှီးကာ ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး အာကာသယာဉ်တစ်စင်း တည်ဆောက်ရန် PD အာကာသယာဉ်တည်ဆောက်ရေးကုမ္ပဏီသို့ အကူအညီ တောင်းခံမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်မှစပြီး အာကာသသို့ ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းစတင်လည်ပတ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းကုမ္ပဏီနှစ်ခုက မျှော်လင့်ကြောင်း ဆိုသည်။ အာကာသသို့ ခရီးသွားမည့် ခရီးသည်တစ်ဦးသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၀၀၀ ဝန်းကျင်ကုန်ကျမည်ဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ။







# World AIDS Day (2016) ပြပွဲကျင်းပ အမျိုးသားလွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း တက်ရောက်

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁**  
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ UNAIDS၊ စီးနစ်လူမှုစီးပွားရေးအဖွဲ့ (Phoenix Association) နှင့် HIV ဆိုင်ရာအရပ်ဘက်လူမှုရေး ကွန်ရက်များ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော World AIDS Day (2016) အထိမ်းအမှတ်ပြပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွတ်တော်ဆောင်၌ ကျင်းပသည်။  
ပြပွဲအခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ အမျိုးသားလွတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားလွတ်တော်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ UNAIDS နှင့် Phoenix Association မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အမျိုးသားလွတ်တော်ရုံးမှဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ **(သတင်းစဉ်)**



# ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁**  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ကြီးပွားကျင်းပသည့် ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်းရှေ့၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်လှိုင်(လယ်တွင်းသားစောချစ်) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ပြန်ချိသူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသာထွန်းဦးတို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်တွင် ခင်းကျင်းရောင်းချလျက်ရှိသည့် စာအုပ်ဆိုင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။



ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်၌ ခင်းကျင်းရောင်းချလျက်ရှိသည့် စာအုပ်ဆိုင်များအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ယင်းနောက် ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်း ပထမထပ်ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲစတင်ကျင်းပသည့်နေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် တစ်ဆက်တည်း ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင်လကုန်ပိုင်းက နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလကလည်း နေပြည်တော်၌ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ကျင်းပခဲ့ကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာလမြန်မာစာပေ ပွဲတော်ကိုလည်း ရန်ကုန်၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း။  
အဆိုပါ စာပေပွဲတော်များ စည်ကားခြင်းသည် မြန်မာလူမျိုးများအနေဖြင့် စာအုပ်စာပေစိတ်ဝင်စားမှုကို ပြသနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသည့် စာအုပ်စာတမ်းအသစ်များလည်း ထွက်ပေါ်နေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ စာအုပ်အသစ်များများ ထွက်ရှိနေမှုနှင့်အတူ စာအုပ်စာပေအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှုများ တိုးပွားလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်များကို ယခုကဲ့သို့ မကြာခဏကျင်းပပေးခြင်းဖြင့် စာအုပ်စာပေအပေါ် စိတ်ဝင်စားမှုများလာပြီး အသိပညာများလည်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ်၍ ဆက်လက်ကျင်းပ

သွားနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူနိတယ်လ်မြန်မာစာပေပွဲတော်ကို ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ လည်းကောင်း၊ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို မန္တလေးမြို့၌ လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ စာပေနှင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပွဲတော်များကို လည်းကောင်း ဆက်လက်ကျင်းပသွားနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။  
ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာစာပေနှင့် ပတ်သက်သည့် စာတမ်း ၁၄ စောင်မှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်နောက်ပိုင်း စစ်ပြီးခေတ်ကာလသမိုင်းကို ညွှန်းဆိုနေသော စာတမ်းများဖြစ်သည်ကိုတွေ့ရကြောင်း၊ မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် ပွဲကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်အချုပ်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ စာပေသမားများအားလုံး၏ တူညီသော ရည်ရွယ်ချက်မှာလည်း မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်ပင် ဖြစ်သည်ဟု မြင်ပါကြောင်း၊ တူညီသောရည်ရွယ်ချက်နှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မည်ဟု မြင်ပါကြောင်း၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် ကျင်းပခြင်းဖြင့် မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စာဖတ်သူပရိသတ် တိုးပွားလာရေး၊ မြန်မာလူမျိုးများ စာတမ်းများရေးသားသည့် အလေ့အထဖြစ်ပေါ်လာရေး၊ စာတမ်းများကို ဆွေးနွေးသည့် အလေ့အထထွန်းကားလာရေး၊ ဆွေးနွေးပွဲများမှ အသိဉာဏ်ဖလှယ်

(မောင်ခင်မင်-ခန့်ဖြူ)က စာတမ်းရှင် ဦးကျော်နိုင်(ထက်မြက်) နှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။  
ယင်းနောက် စာတမ်းရှင် ဦးကျော်နိုင်(ထက်မြက်)က 'မြန်မာစာပေလောကအပေါ် လက်ဝဲစာရေးဆရာများနှင့် လက်ဝဲစာပေလွှမ်းမိုးလာမှု' စာတမ်းကို ဖတ်ကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ စာတမ်းရှင်က ပြန်လည်ဖြေကြားပြီး သဘာပတိများက စာတမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ သုံးသပ်ဆွေးနွေးကြသည်။  
ဆက်လက်၍ သဘာပတိများအဖြစ် ဦးအံ့မောင်(အံ့မောင်-မုံရွာ)၊ ဒေါက်တာခင်အေး(မောင်ခင်မင်-ခန့်ဖြူ) နှင့် ဦးကိုလေး(ကိုလေး-အင်းဝဂုဏ်ရည်)တို့က ဆောင်ရွက်ကြပြီး အလှည့်ကျ သဘာပတိ ဦးအံ့မောင်(အံ့မောင်-မုံရွာ) က စာတမ်းရှင် ဦးတင်လှိုင်နှင့် မိတ်ဆက်ပေးသည်။  
စာတမ်းရှင် ဦးတင်လှိုင်က 'မြန်မာနိုင်ငံပညာရေးသမိုင်း(၁၉၄၈-၆၂)' စာတမ်းကို ဖတ်ကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ စာတမ်းရှင်က ပြန်လည်ဖြေကြားပြီး သဘာပတိများက စာတမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ သုံးသပ်ဆွေးနွေးကြသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သဘာပတိများနှင့် စာတမ်းရှင်များအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များနှင့် ဉာဏ်ပူဇော်ခများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။  
စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး စာတမ်းရှင် ဒေါက်တာတိုးလှက 'သမိုင်းနှင့်နိုင်ငံရေးစာတမ်း' စာတမ်းရှင် ဦးအေးချို(မဟာဝိဇ္ဇာ)က '၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးအပေါ် ခေတ်ပြိုင်စာပေ မှတ်တမ်းများအမြင်' စာတမ်းနှင့် စာတမ်းရှင်ဦးငွေတိုး(အခြေခံပညာ)က 'အခြေခံပညာရေးကဏ္ဍကို လေ့လာသုံးသပ်ခြင်း' စာတမ်းတို့ကို ဖတ်ကြားကြမည်ဖြစ်သည်။  
ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ယနေ့မှ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ စာတမ်းရှင် ၁၄ ဦးက စာတမ်းပေါင်း ၁၄ စောင် ဖတ်ကြားကြမည်ဖြစ်ပြီး စာအုပ်ဆိုင်ပေါင်း ၂၂၀ ကျော်ကလည်း သူတို့ ရသစာအုပ်များကို ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
**သတင်း - ရီရီမြင့်၊ ဥဗ္ဗာသန့်**  
**ဓာတ်ပုံ - ဇေယျာ**



# မြန်မာ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ Myanmar Economic Forum သို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁**  
Myanmar Economic Forum အား နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ဂျပန်စံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် Nikkei Hall ၌ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ သတင်းမီဒီယာတစ်ခုဖြစ်သော Nikkei Inc. မှ ကြီးပွားကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ထိုဆွေးနွေးပွဲသို့ မက်စ်မြန်မာကုမ္ပဏီအုပ်စုနှင့် AYA Financial Group ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် အပါအဝင် အခြားလုပ်ငန်းရှင်များဖြစ်သည့် ဒေင်လုပ်ငန်းစုဥက္ကဋ္ဌ ဦးချစ်ခိုင်၊ City Mart Holding မှ အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဒေါ်ဝင်းဝင်းတင့်နှင့် ကမ္ဘောဇဘဏ်၏ အကြီးတန်းအကြံပေး ဦးသန်းလွင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးမှ သံအမတ်ကြီးကိုယ်စား သံမှူးကြီး ဒေါ်ခင်နီလာစိုးနှင့် Daiwa Securities ဥက္ကဋ္ဌ Takashi Hibino တို့က အမှာစကားများ ပြောကြားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်

ကြီးများက သက်ဆိုင်ရာစီးပွားရေးနယ်ပယ်အလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။  
ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အစိုးရသစ်လက်ထက် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအလားအလာနှင့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ Ryo Suzuki (Senior Staff Writer, Nikkei Inc.) က ဦးဆောင်ကာ ဦးဇော်ဇော်၊ ဦးသန်းလွင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးကြသည်။  
ထို့နောက် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာနိုင်ဖွယ်ရှိသော သုံးစွဲသူဈေးကွက်အကြောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ Toru Takahashi (Deputy Editor, International and Asian News Department, Nikkei Inc.) မှ ဦးဆောင်ကာ ဦးရဲမျိုးအောင်၊ ဒေါ်ဝင်းဝင်းတင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆွေးနွေးကြသည်။  
အဆိုပါ Myanmar Economic Forum သို့ ဂျပန်နိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စီမံခန့်ခွဲသူ ၆၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(ကြေးမုံ)**







ပြည်တွင်းရေးရာ

မောင်တောမြို့မြင်ကွင်းအပုံပုံ ရှုခင်းစုံ

သတင်းဆောင်းပါး - မြင့်မောင်စိုး  
ဓာတ်ပုံ - အေဝမ်းစိုး

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင်အတွင်း အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များဖြစ်ပွားပြီး နှစ်လနီးပါးရှိလာချိန်တွင် မောင်တောမြို့၏ အခြေအနေမှာလည်း ပုံမှန်လည်ပတ် လာပြီး စည်ကားလာသည့်အခြေအနေကို တွေ့မြင်နေရပြီ ဖြစ်သည်။



မောင်တောမြို့၊ ဈေးလမ်းမြင်ကွင်း ။

နံနက်မိုးသောက် အလင်းရောက်သည်နှင့် လမ်းဦးစီး ရုံးအနီးရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များတွင် နံနက်စာ စားသုံးသူ များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ ယင်းဆိုင် များတွင် စားသုံးသူအများစုမှာ ဌာနဆိုင်ရာမှဖြစ်သည်။ မောင်တောမြို့ပေါ်တွင် အမြဲတမ်းတာဝန်ထမ်းဆောင် နေကြသော ဝန်ထမ်းများ၊ ခေတ္တလာရောက် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသော ဝန်ထမ်းများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။ ဆိုင်တန်းမှာ မများပြားလှသော်လည်း မြန်မာ စားသောက်ဖွယ်ရာဖြစ်သည့် မုန့်ဟင်းခါး၊ ထမင်းကြော်၊ နန်းကြီးသုပ်၊ လက်ဖက်ရည် အစရှိသည့် စားဖွယ်သောက် ဖွယ်များ တစ်နေရာတည်းတွင် ရရှိနိုင်သဖြင့် စားသုံးသူ များပြားသော နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင် ကစားသွားခဲ့သော ပရိမီယာလိဂ်ဘောလုံးပွဲများကို ကြည့်ရှုရင်း နံနက်စာကို မြန်ယုတ်စွာ စားသုံးနေကြသည် ကိုလည်း တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

အတွင်းရှိ ဆိုင်ခန်းအများစုမှာ နံနက်စောစောဖွင့်လှေ မရှိပေ။ နံနက် ၉ နာရီကျော်မှသာ ဆိုင်ခန်းအများစု ဖွင့်လှစ် ကြသည်။ မြို့မဈေးကြီးသည် နယ်စပ်မြို့ဖြစ်သော်လည်း ပြည်မမှတင်သွင်းသည့် အဝတ်အထည်များ၊ စားသောက် ကုန်များ၊ အလှကုန်ပစ္စည်းများကိုသာ ရောင်းချလျက် ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှလာသော ထုတ်ကုန်များရောင်းချသည့်ဆိုင်မှာ အလွန်ပင်နည်း၏။

ဒေသခံများ မဖြစ်မနေ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်ကြ၏။ လာရောက်ရောင်းချသော ဈေးသည်အများစုမှာ မောင်တော မြို့ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား များဖြစ်ကြ၏။ ငရုတ်သီး၊ ခရမ်းသီး၊ မန်ကျည်းသီး၊ ကွမ်းသီး၊ ပိန်းဥ အစရှိသော ကုန်စိမ်းများကို လာရောက် ရောင်းချသည်ကို တွေ့ရ၏။ သားငါးဈေးတန်းတွင် ရေငန်ငါးများ အများဆုံးရောင်းချ၏။ ပင်လယ်ခရူ ခုံး တို့ကိုလည်း တွေ့ရ၏။ ဤပုံကျဉ်းလေးသည် နံနက်ပိုင်း တွင် အထူးစည်ကားသောနေရာတစ်နေရာပင်ဖြစ်၏။

ဝန်ထမ်းအချို့မှာ စကားစမြည်ပြောဆိုရင်း ဒေသ အတွေ့အကြုံများကို တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဆွေးနွေးဖလှယ်နေကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ ထိုအတော အတွင်း အနီးရှိ မြို့မကျောင်းတိုက်မှ အမျိုးသမီးတစ်စု၏ ပရိတ်ရွတ်ဆိုသံများကိုလည်း ကြားရ၏။ မြို့မဈေး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် သားငါးဈေးပတ်ဝန်းကျင်တို့တွင် ဈေးရောင်းဈေးဝယ်တို့ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

မြို့မဈေးအနီးတွင် သစ်သီးဆိုင်များ၊ တစ်ပတ်ရစ် အဝတ်အထည်ဆိုင်များလည်း ရှိသည်။ သို့သော် မြို့မဈေးကြီး

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ တရားမဝင်သွားရောက်ခဲ့သည့် ရေလုပ်သား ၉၁ ဦး ပြန်လည်လက်ခံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁  
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံဘက်သို့ တရားမဝင်သွားရောက်ခဲ့ရာမှ ဖမ်းဆီးခံရကာ ပြစ်ဒဏ်ကျခံပြီးနောက် ပြန်လည်လွတ်မြောက် လာခဲ့သည့် ရေလုပ်သား ၉၁ ဦးကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ပြုလက်ခံမြို့နယ်စပ်ရှိ နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးတံတားအနီးတွင် နှစ်နိုင်ငံတာဝန်ရှိ သူများ လွှဲပြောင်းလက်ခံပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါ ရေလုပ်သားများကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ရင်းမှ တပ်ရင်းမှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး အီမရန်းအူလာကာနှင့်အဖွဲ့ထံမှ မြန်မာနိုင်ငံ နယ်ခြား စောင့်ရဲတပ်ရင်းမှ တပ်ရင်းမှူး ယာယီဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး လင်းလင်းနိုင်၊ မောင်တောခရိုင်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာန

မှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော် နှင့်အဖွဲ့ထံသို့ လွှဲပြောင်းလက်ခံပြုလုပ်ပြီးနောက် တောင်ပြု လက်ခံမြို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးမှူးရုံးတွင် လက်ဗွေ နှိပ်ခြင်း၊ မှတ်တမ်းတင်ခြင်း စသည်ဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ အသေးစိတ်စစ်မှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။  
ရေလုပ်သား ၉၁ ဦးတွင် စစ်တွေမြို့နယ်မှ ၆၂ ဦး၊ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်မှ ၂၁ ဦး၊ ပေါက်တောမြို့နယ်မှ ရှစ်ဦး ပါဝင် ရာ ၎င်းတို့အား စစ်တွေမြို့မှတစ်ဆင့် သက်ဆိုင်ရာနေရပ် ဒေသများသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရန် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
(သတင်းစဉ်)



ရသေ့တောင်နှင့်မောင်တောမြို့နယ်တို့မှ မသင်္ကာသူငါးဦးနှင့် နတ်မြစ်အတွင်း၌ လှေပြင်တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ တရားမဝင်သွားရောက်သူ ၅၆ဦး ဖမ်းဆီးရမိ



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁  
ရခိုင်ပြည်နယ် ရသေ့တောင်နှင့်မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နိုင်သည့် မသင်္ကာသူ ငါးဦးနှင့် နတ်မြစ်အတွင်း လှေနှစ်စင်းဖြင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ တရားမဝင် သွားရောက်သူ ၅၆ ဦးအား ဒဗလျူဗိုလ်စာတန်းပါ ဆေးပြားတစ်သောင်းနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကော်မတီမှ သတင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။  
ရသေ့တောင်မြို့နယ်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်း ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်း က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ နယ်မြေရှင်းလင်းစဉ် ရသေ့တောင်မြို့နယ် ကံဆိပ် ကျေးရွာနေ အဒူလာအား နံနက် ၅နာရီခွဲတွင်လည်းကောင်း၊ မောင်တောမြို့ နယ် မောင်နှမ (တောင်) ကျေးရွာနေ ဇာဖော်ရာမောက် အပါအဝင် သုံးဦးအား မွန်းလွဲ ၂နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင်လည်းကောင်း၊ ဖားဝပ်ချောင်းကျေးရွာနေ ကာမာ အား ညနေ ၅နာရီတွင်လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။  
ထို့ပြင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နတ်မြစ်တစ်လျှောက် ကင်းလှည့်စဉ် ယမန်နေ့ည ၈ နာရီခွဲက မသင်္ကာဖွယ်လှေနှစ်စင်းကိုတွေ့ရှိသဖြင့် မီးအချက် ပြုပြီးခေါ်ရာ လာရောက်ခြင်းမရှိ၍ လက်နက်ငယ်ဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ် ဖမ်းဆီးရာမှ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ တရားမဝင်သွားရောက်သူ ၅၆ ဦးနှင့်အတူ ဒဗလျူဗိုလ်စာတန်းပါ ဆေးပြားတစ်သောင်းခန့်တို့ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ခေတ္တထိန်းသိမ်းကာ စစ်ဆေးမေးမြန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဘူးသီးတောင်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်တို့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော တပ်မတော်၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလှူငွေများလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁  
ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်တို့တွင် တာဝန်ထမ်း ဆောင်နေကြသည့် တပ်မတော်သားများ၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလှူငွေပေးအပ်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပခုက္ကူမြို့အမှတ် (၁)ရပ်ကွက် ဗုဒ္ဓကုန်းရပ်ရှိ ပြည်သာယာ ခန်းမရွှေ၌ ကျင်းပသည်။  
အဆိုပါလှူဒါန်းပွဲတွင် အလှူရှင်များက တပ်မတော်သားများအတွက် အလှူငွေ ကျပ် ၂၄၀၀၀၀၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ကျပ် ၁၂၉၄၂၀၊ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ကျပ် ၂၄၄၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ကျပ် ၆၁၆၄၂၀၀ ကို လှူဒါန်းကြသည်။  
နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်ကလည်း ပထမအကြိမ်အဖြစ် တပ်မတော်သားများ အတွက် ကျပ် ၃၀၂၀၀၀၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ကျပ် ၁၁၀၀၀၀၊ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ကျပ် ၃၅၀၀၀၀ နှင့် စားသောက် ကုန် ငွေကျပ် ရှစ်သိန်းဖိုးခန့်တို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
(သတင်းစဉ်)

# လယ်သမားများ၏ ဘဝကို သရုပ်ဖော်ထားသည့် “ငဘ” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီး ရုံတင်ပြသတော့မည်

ပညာမတတ်သော ဆင်းရဲသား လယ်သမားတို့၏ အဖိနှိပ်ခံဘဝများ၊ မြန်မာပြည်သူအများစုဖြစ်သော လယ်သမားများ၏ စစ်၏အနိဋ္ဌာရုံကြောင့် ပင်ပန်း ဆင်းရဲခဲ့ရသည့် ဘဝများကို သိရှိခံစားစေပြီး မြန်မာ့သမိုင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို မှတ်တမ်း တင်ထားသည့် ‘ငဘ’ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို မကြာမီ ရုပ်ရှင်ပိတ်ကားထက်တွင် ရှုစားကြရတော့ မည်ဟု သိရသည်။

ယင်းဇာတ်ကားကြီးတွင် ဗြိတိသျှကိုလိုနီ ခေတ်၊ ဂျပန်ကိုလိုနီခေတ်အတွင်း စစ်ဖြစ်၍ ခေတ်တစ်ခေတ်မှ တစ်ခေတ်သို့ ပြောင်းချိန်တွင် ပြည်သူလူထုမှာ အတိဒုက္ခမျိုးစုံနှင့် ကြုံတွေ့နေရ ကြောင်းနှင့် လူအချင်းချင်း ရက်စက်မှုသောမူ တားဆီး ဆန့်ကျင်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်ရေးစသည် တို့ကို အထူးတလည် ဖော်ပြထားသည့် ဇာတ်ကား

ဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့က ရုပ်ရှင်ကြည့် ပရိသတ်တွေ အတွက် စိတ်ပျော်ရွှင်အပန်းဖြေစေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ဇာတ်ကားရိုက်ကူးကြသလို တစ်ခါတစ်ရံ ဗဟုသုတ ရရှိစေတဲ့ တိုင်းပြည်နဲ့လူမျိုးအတွက် အကျိုးရှိမယ့် ဇာတ်ကားတွေ ရိုက်ကူးကြဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ ‘ငဘ’ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးက စစ်မှန်တဲ့ဖြစ်ရပ်မှန် တွေပေါ် အခြေခံရိုက်ကူးထားတာပါ။ ဒါတွေကို ယနေ့ခေတ် လူငယ်လူရွယ်တွေ သိမြင်ခံစားစေပြီး မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်တွေ ရှင်သန်လာစေဖို့ ရည်ရွယ် ရိုက်ကူးခဲ့တာပါ”ဟု သုခမိန်ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ ဦးကျော်(စိတ်ပညာ)က ပြောသည်။

ဂန္ထဝင်စာရေးဆရာကြီး မောင်ထင် ရေးသား ခဲ့သည့် ယင်းဝတ္ထု ‘ငဘ’ ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံမှ တရုတ်ဘာသာဖြင့် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့သည့်

အပြင် ဗြိတိသျှဘားမားကလည်း ရိုက်ကူးထုတ် လုပ်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ သုခမိန်ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေး မှ ဦးကျော် (စိတ်ပညာ)က ပြန်လည် စီစဉ်ထုတ် လုပ်ပြီး ဒါရိုက်တာ ခင်စောမျိုးရိုက်ကူးထားသည်။ ‘ငဘ’ အဖြစ် အကယ်ဒမီ ကျော်သူက အထူးပါဝင် သရုပ်ဆောင်ထားပြီး အကယ်ဒမီ ကျော်ရအောင်၊ အကယ်ဒမီ စိုးမြတ်သူဇာ၊ မင်းဦး၊ နေမျိုးအောင်၊ မိုးယံဝွန်၊ အေးမြတ်သူ၊ ဗေလုဝ၊ ခင်လှိုင်၊ ဇော်ဦး စသည်သရုပ်ဆောင်များစွာ ပါဝင်သည်။ ယင်း အပြင် ရုပ်သံပိုင်းတွင်လည်း Yangon Post မှ နိုင်ငံခြားသားပညာရှင်များနှင့်လည်း ပူးပေါင်း ဖန်တီးထားပြီး နောက်ခံတေးဂီတပိုင်းတွင်လည်း ဂီတပညာရှင် မိရာမိုရ်က ဇာတ်လမ်းနှင့်လိုက် ဖက်အောင် တီးခတ်ပေးထားကြောင်းလည်း သိရ သည်။



‘ငဘ’ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားမှ ဇာတ်ဝင်ခန်းတစ်ခန်းအား တွေ့ရစဉ်။



## ၂၀၁၆ရဲ့ ဗစ်တိုးရီးယားစီးဆက်ထပ်ဖက်ရှင်ပြပွဲနဲ့အတူ အိပ်မက်တွေပြည့်စုံခဲ့ပြီဖြစ်တဲ့ ဂျီဂျီဟာပ်ဒီနဲ့ ဘယ်လာဟာပ်ဒီ

ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ထိပ်တန်းမော်ဒယ်နှစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဂျီဂျီဟာပ်ဒီ နဲ့ ဘယ်လာဟာပ်ဒီတို့အိပ်မက်အိပ်မက်ပွဲမှာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွက် ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဗစ်တိုးရီးယားစီးဆက်ထပ်ဖက်ရှင်ပြပွဲမှာ နှစ်ဦး စလုံး အတူပါဝင်လျှောက်လှမ်းခဲ့ပြီးနောက် သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ ငယ်စဉ်ကတည်းကရှိခဲ့တဲ့ အိပ်မက်တွေ ပြည့်စုံသွားခဲ့ပြီဖြစ် ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဂျီဂျီနဲ့ ဘယ်လာဟာပ်ဒီတို့မှာ လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၇ နှစ်ခန့်က အတောင်ပံလေးတွေဝတ်ဆင်ကာ နတ်သမီးတွေကဲ့သို့ နှစ်ဦးသားအတူ ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြပြီး ယခုနှစ်ဖက်ရှင်ပြပွဲမှာ နှစ်ဦးစလုံး ဗစ်တိုးရီးယားစီးဆက်ထပ်ဖက် ရှင်နတ်သမီးတွေအဖြစ် တောင်ပံတွေပါဝင်တဲ့ဝတ်စုံတွေဝတ်ဆင်ကာ လျှောက်လှမ်း ခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုနတ်သမီးဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်ခွင့်ရခဲ့တာ ကြောင့် လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၇ နှစ်က သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ အိပ်မက်ဟာ တကယ်လက်တွေ့ဖြစ်လာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း သူတို့နှစ်ဦးရဲ့ မိခင်ဖြစ်သူက သူ့ရဲ့အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၇ နှစ်က ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ အဆိုပါဓာတ်ပုံဟောင်းနဲ့ အတူ သမီးတွေအတွက် ဂုဏ်ယူမိကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ ခဲ့ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဗစ်တိုးရီးယားအမှတ် တံဆိပ်အဝတ်အစားများအတွက် ဖက်ရှင်ပြပွဲတွေမှာလည်း ဂျီဂျီဟာပ်ဒီနဲ့ ဘယ်လာဟာပ်ဒီတို့ ညီအစ်မနှစ်ဦး ပါဝင် လျှောက်လှမ်းခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ယခုနှစ်တွင်မူ သူတို့ နှစ်ဦးစလုံး နတ်သမီးဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်လျှောက်လှမ်းခွင့် ရခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အတောင်ပံတွေပါတဲ့ အဆိုပါနတ်သမီး ဝတ်စုံမျိုးကို ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ ထိပ်တန်းမော်ဒယ်တွေသာ ဝတ်ဆင်ခွင့်ရတာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ယခုနှစ် ပွဲမှာ ဂျီဂျီကို အနက်ရောင်ဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်ထားတဲ့ နတ်သမီးတစ်ပါးအဖြစ် မြင်တွေ့ခဲ့ရတာဖြစ်ပြီး ဘယ်လာ ကတော့ အပြာရောင်စီးကွပ်တွေအများကြီးပါဝင်တဲ့ နတ် သမီးဝတ်စုံကို ဝတ်ဆင်လျှောက်လှမ်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ယခုနှစ်အတွက် ဗစ်တိုးရီးယားစီးဆက်ထပ်ဖက်ရှင် ပြပွဲကို ပြီးခဲ့တဲ့ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ပဲရစ်မှာ ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပြီး ကန်ဒီလ်ဂျန်ဒါနဲ့အရီနာရှော့ဗ်တို့လို ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ထိပ်တန်း မော်ဒယ်တွေ ပါဝင်လျှောက်လှမ်းခဲ့ကာ လေဒီဂါဂါနဲ့ သယ်ဝီခဲကန်းဒါအပါအဝင် အခြားသော ပေါ့ပီကြယ်ပွင့်တွေ ပါဝင်ဖျော်ဖြေခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ **အေးမြည့်**

## ပရင့်စ်အတွက် အမှတ်တရ ဖျော်ဖြေပွဲကို လေးရက်ကြာ ကျင်းပမည်

ကွယ်လွန်သွားပြီဖြစ်တဲ့ ကမ္ဘာကျော်တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ပရင့်စ် ကွယ်လွန်ခြင်းတစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုကို ကျင်းပသွားဖို့ စီစဉ်ထား ကြောင်း ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္လာနေ့က ထုတ်ပြန်ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ စိတ်စိန်ယုဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲကို အမေရိကန်နိုင်ငံ မင်နီစိုးတား ပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ ပရင့်စ်ပိုင် စတူရီယိုဝင်းအတွင်းမှာ ကျင်းပ သွားမှာဖြစ်ပြီး လေးရက်ကြာကျင်းပသွားဖို့ စီစဉ်ထားတယ် လို့ အဆိုပါပွဲကို စီစဉ်သူတွေက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ပရင့်စ်ရဲ့ ပရိသတ်တွေအတွက် ရည်ရွယ်ကျင်းပပေးမယ့် အဆိုပါဖျော်ဖြေပွဲကို လာမယ့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၀ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိ ကျင်းပပေးသွား မှာဖြစ်ပြီး လေးရက်ဖျော်ဖြေပွဲရဲ့လက်မှတ်တစ်စောင်ကို အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၉၉ ဒေါ်လာနဲ့ ရောင်းချသွားဖို့ စီစဉ်ထားကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ ယင်းဖျော်ဖြေပွဲမှာ

ပရင့်စ်တည်ထောင်ထားတဲ့ တေးဂီတတီးဝိုင်းတွေနဲ့ အခြား သော တေးသံရှင်တွေက ပါဝင်ဖျော်ဖြေသွားမှာဖြစ်ပြီး ပါဝင်ဖျော်ဖြေကြမယ့်တေးသံရှင်တွေကိုတော့ နောက်ပိုင်း မှာ အတိအကျထုတ်ပြန်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

“Purple Rain”နဲ့ “When Doves Cry”စတဲ့ တေးသီချင်းတွေနဲ့ လူသိများခဲ့တဲ့ ပေါ့ပီအဆိုတော် ပရင့်စ် ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ဧပြီ ၂၀ ရက်က ဆေးလွန်ကာ သေဆုံးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူကွယ်လွန်ချိန်မှာတော့ အသက် (၅၇)နှစ် ရှိပြီဖြစ်ပါတယ်။ သူကွယ်လွန်ပြီးတဲ့နောက် သူ့ပရိသတ် တွေ အလွမ်းပြေကြည့်ရှုနိုင်ဖို့ ပရင့်စ်ရဲ့ စတူရီယိုကို အများပိုင်နေရာတစ်ခုအဖြစ်သတ်မှတ်ကာ ပြီးခဲ့တဲ့လ အတွင်းက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး မည်သူမဆို သူ့ရဲ့ ဂီတနဲ့ ပတ်သက်တဲ့အမှတ်တရပစ္စည်းတွေကို အဆိုပါစတူရီယိုမှာ လာရောက်လေ့လာနိုင်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ **အေးမြည့်**



## ဝိန်းရွန်းနီအတွက် ဆုတစ်ဆုပေးခဲ့တဲ့ ရောဘီဝီလီယမ်စ်

တေးဂီတလောကမှာ အောင်မြင်မှုတွေရခဲ့တဲ့ တေးသံရှင် ရောဘီဝီလီယမ်စ်က သူ့ရဲ့ဂီတသက်တမ်းတစ်လျှောက် ဗြိတိန်ဆုပေးပွဲမှရရှိခဲ့တဲ့ ဆုတွေအနက် တစ်ဆုကို မန်ချက်စတာယူနိုက်တက်ကစားသမား ဝိန်းရွန်းနီကို ပေးခဲ့တယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း စတုန်းဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

တေးဂီတလောကမှာ အကြိမ်များစွာရပ်တည်နိုင်ခဲ့တဲ့ ရောဘီဝီလီယမ်စ်ဟာ သူ့ဘဝသက်တမ်းတစ်လျှောက် ဗြိတိန်ဆုပေးပွဲကြီးက ချီးမြှင့်တဲ့ တေးဂီတထူးချွန်ဆု ၁၇ ဆုကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ထိုဆုတွေ အတွက် ရရှိခဲ့တဲ့ ဆုတံဆိပ် ၁၇ခုအနက် တစ်ခုကို ဝိန်းရွန်းနီကို လက်ဆောင် ပေးခဲ့တယ်လို့ ရေဒီယိုတိုင်းမ်မဂ္ဂဇင်းကို ဖွင့်ဟခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် (၄၂)နှစ်အရွယ် ရောဘီဝီလီယမ်စ်က သူ့ရဲ့ဆုတွေအနက်က တစ်ဆုကို ဖခင်ဖြစ်သူကိုပေးခဲ့ပြီး နှစ်ဆုကိုတော့ မိခင်ဖြစ်သူကို ပေးခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဝိန်းရွန်းနီကိုတော့ သူ့ရဲ့ကစားပွဲအတွင်း ဒဏ်ရာရခဲ့ပြီးတဲ့နောက် ယခုလိုဆုကို လက်ဆောင်အဖြစ်ပေးဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ သူ့အနေနဲ့ ထူးချွန်ဆုတွေအကုန်လုံးကို သိမ်းဆည်းထားဖို့ မလိုအပ်ဘူးလို့ ထင်တာကြောင့် ယခုလို အခြားသူတွေကို ပေးခဲ့တာဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။



ရွန်းနီကလည်း ရောဘီဝီလီယမ်စ်ဆီကို သူ့ရဲ့လက်မှတ်ပါရှိတဲ့ အားကစားဖိနပ်တစ်စုံကို လက်ဆောင်အဖြစ်ပေးခဲ့ဖူးကြောင်းလည်း ဗြိတိန် အဆိုတော်က ဖွင့်ဟခဲ့ပါတယ်။ **အေးမြည့်**

## မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား

၂-၁၂-၂၀၁၆

နံနက်ပိုင်း	၁၁:၄၅ သာယာသီကြွေး
၆:၀၃ တရားတော်	ခေတ်ဆန်းတေး
၇:၀၅ ဓမ္မတ္တပို့	၁၁:၅၅ ဇာတ်လမ်းတို
၇:၂၅ ဓမ္မပူဇော်တေး	၁၂:၂၅ <b>Cooking Art</b>
၇:၄၅ ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားအားကစား	၁၂:၄၅ <b>DVD Hits</b>
၈:၁၀ စိုက်ပျိုးသူတ	၄:၂၅ ခံစားနားဆင်
၈:၂၅ <b>DVD Hits</b>	လက်ဝတ်ရည်တေးသံစဉ်
၈:၄၅ နှစ်(၈၀)ကျော်ကြားတေးများ	၄:၄၅ <b>Sportcast</b>
၉:၂၀ အမှတ်တရနေ့ရက်လေးများ	၅:၂၅ ယနေ့ရန်ကုန်မြင်ကွင်းစုံ
၉:၄၀ ကျန်းမာသူတ	၅:၄၅ ရောင်စုံဖြာဝေဂျပုန်မြေ
၉:၅၀ ရင်မှာစွဲလမ်းတော်ဝင်ပန်း	၅:၄၅ လည်မယ် . . . စားမယ်
၁၀:၁၅ <b>Books Guide</b>	ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း
၁၀:၂၅ မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား မဂ္ဂဇင်းကဏ္ဍ	၆:၁၀ ရှုမောဖွယ်ရာရွှေရုပ်လွှာ
၁၀:၄၅ သီချင်းလက်ဆောင်	၆:၃၀ “ရွာ”ဟာသဇာတ်လမ်းတွဲ
၁၁:၁၀ ဘောလုံးကန်ကြမယ်	ဒါရိုက်တာမိုးဇော်ကို
၁၁:၂၀ မြန်မာ့ရွှေခင်း	၇:၀၀ ရသစုံလင်ရုပ်မြင်ဇာတ်လမ်း
၁၁:၃၅ <b>Sportcast</b>	သံသရာတစ်ကွေ့ဝယ် အပိုင်း(၆)

အားကစား

# တတိယအကြိမ် လက်ရည်စစ်မြားပစ်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကျင်းပ



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁ (၂၉)ကြိမ်မြောက်အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာမြားပစ်အဖွဲ့အောင်မြင်မှုများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ စက်တင်ဘာလတွင် ပထမအကြိမ်နှင့် အောက်တိုဘာလတွင် ဒုတိယအကြိမ် လက်ရည်စစ်မြားပစ်ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပခဲ့ပြီး တတိယအကြိမ် လက်ရည်စစ်မြားပစ်ပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ နှင့် ၃၀ ရက်တို့တွင် နံနက် ၈ နာရီခွဲမှစ၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိမြားပစ်ကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။



## မြန်မာ-ထိုင်း-လာအို နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းရိုးရာလက်တွေ့စိန်ခေါ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ပွဲ

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁**  
နိုင်ငံတကာနှင့် ပြည်တွင်းမြန်မာရိုးရာလက်တွေ့အကျော်အမော်များ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်မည့် လက်တွေ့အထူးစိန်ခေါ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူရိုးရာလက်တွေ့အားကစားရုံ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ-ထိုင်း-လာအို နိုင်ငံတကာရိုးရာလက်တွေ့စိန်ခေါ်ပွဲစဉ်လေးပွဲနှင့် ပြည်တွင်း စိန်ခေါ်ပွဲလေးပွဲတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ကာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်တွေ့အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးပြီး H & S Group တို့က တာဝန်ယူစဉ်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာရိုးရာလက်တွေ့ပြည်တွင်းပွဲစဉ်များတွင် ရွှေဖားစည် (မြိုင်ကလေးဘိလပ်မြေစက်ရုံ) နှင့် အံ့ဘား(ယူနိုက်တက် မန္တလေး)၊ စိုးမိုးနိုင်(သထုံ T&T) နှင့် စောလှမင်း(မြိုင်ကလေးဘိလပ်မြေစက်ရုံ)၊ ဆလိုင်ချမ်းမြေ(ထွန်းသွင်ကလပ်)နှင့် သျှင်ရဲထွဋ်(အဖြူရောင်သွေးသစ်)၊ စောထူးဇော်(ဒို့ရိုးရာ)နှင့် ဉာဏ်လင်းအောင်(မြိုင်ကလေးဘိလပ်မြေစက်ရုံ) တွဲထိုင်းတို့က ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာလက်တွေ့အထူးစိန်ခေါ်ပွဲများအနေဖြင့် မိုးတိန် (မြိုင်ကလေးဘိလပ်မြေစက်ရုံ)နှင့် ဆွမ်ဘောင်း(လာအို)၊ ရဲသွေးနီ(တောင်ကလေး)နှင့် ကောင်း(လာအို)၊ သပြေညို(မြိုင်ကလေးဘိလပ်မြေစက်ရုံ)နှင့် ဝမ်သီပေါင်(ထိုင်း)၊ စိုးလင်းဦး(ဒို့ရိုးရာ)နှင့် ပက်ထွန်ဆူစာကော(ထိုင်း)တို့က ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ်ကြမည် ဖြစ်သည်။

“စိုးလင်းဦးနဲ့ ထိုမယ့် ပက်ထွန်ဆူစာကောက ထိုင်းမှာ မက်မေ့ထိုင်း၊ ဆူပီမေ့ထိုင်းနဲ့ ထိုင်းတိုက်ပွဲစဉ်တွေမှာ ဆူပီဆူလောက်ရထားတဲ့သူပဲ။ ရိုးရာလက်တွေ့အတွေ့အကြုံတော့ မရှိဘူးဘူး။ သပြေညိုနဲ့ထိုမယ့်ဝမ်သီပေါင်ကတော့ မြန်မာလက်တွေ့ကို နှစ်ကြိမ်ထိုးထားဖူးတယ်။ ရဲသွေးနီအောင်နဲ့သတ္တိအောင်တို့ကို အစိုးသရေနဲ့ထိုးထားတဲ့ လက်တွေ့သမားဖြစ်တဲ့အတွက် ကြည့်ကောင်းမှာပါ။ “ရဲသွေးနီနဲ့ထိုမယ့်ကောင်းက သောင်ပြင်နဲ့ ဘုရားသုံးဆူမှာ မိုက်ရိုင်းကို အစိုးသရေနဲ့ထိုးထားဖူးတဲ့ လက်တွေ့သမားကောင်းတစ်ယောက်ပါ။ ဒီလိုအတွေ့အကြုံကောင်းတွေရှိထားတဲ့ တွဲဆိုင်းတွေကြောင့် ကြည့်ကောင်းမယ့်လို့ယုံကြည်ပါတယ်”ဟု မြန်မာရိုးရာလက်တွေ့အဖွဲ့ချုပ်မှ ဦးစိုင်းဇော်ဇော်က ပြောကြားသည်။

ကြိုတင်လက်မှတ်များကို ကျပ် ၃၀၀၀၀၊ ၂၅၀၀၀ကျပ်နှင့် ကျပ် ၁၀၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ဇော်ပစ်တိုင်းထောင်စီဒီယိုအမှတ်(၂၆၂/၂၃၂) ပထမထပ် ၃၆ လမ်း ရန်ကုန်မြို့သို့ ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **သတင်း-အောင်ကျော်ဦး၊ ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း**

တတိယအကြိမ် လက်ရည်စစ်မြားပစ်ပြိုင်ပွဲ၏ Recurve အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦးချင်း၊ ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် Compound အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦးချင်း၊ ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိမြားပစ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပြိုင်ပွဲများအပြီး ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ Recurve အသင်းလိုက် ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ အမျိုးသား (က)အသင်း၊ ဒုတိယ အမျိုးသား (ခ) အသင်းနှင့် Compound အသင်းလိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရ အမျိုးသား အသင်းတို့အား အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဆန်းက ဆုများကိုလည်းကောင်း၊ Compound အမျိုးသား တစ်ဦးချင်း ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ သီတာလွင်၊ ဒုတိယ ခင်လေးလွင်၊ တတိယ စန်းယုထွေးနှင့် Recurve အမျိုးသားတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ ထိုက်လင်းဦး၊ ဒုတိယ အောင်တင်ဖြိုး၊ တတိယ ကောင်းခန့်မော်တို့အား ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်း

အတွင်းဝန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ မြားပစ်အဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဦးက ဆုများကိုလည်းကောင်း၊ Recurve Mix Team ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ ထိုက်လင်းဦး၊ စန်းယုထွေးအတွဲ၊ ဒုတိယ ကောင်းခန့်မော်၊ သီတာလွင်အတွဲ၊ တတိယ အောင်တင်ဖြိုး၊ ဇာခြည်ဝင်းအတွဲနှင့် Compound Mix Team ရှုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ ရှိန်းထက်ကျော်၊ ယောစိမ်းယအတွဲ၊ ဒုတိယ ရဲမင်းဆွေ၊ လှလှစံ အတွဲ၊ တတိယ မြတ်ဇော်ထွန်း၊ လဲလဲနိုင်စိုးအတွဲတို့အား အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်က ဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်ဇော်

<b>အား</b>	➢ ချယ်လ်ဆီးအသင်းခေါင်းဆောင် ဂျွန်တယ်ရီအား တရုတ်ကလပ်အသင်းသုံးသင်းက ခေါ်ယူရန်စိတ်ဝင်စားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
<b>ကစား</b>	➢ မန်ယူအသင်းသည် ဘာစီလိုနာတိုက်စစ်မှူး နေမာအား ပေါင်သန်း ၁၈၀ ပေး၍ခေါ်ယူရန် ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိသော်လည်း အသက်(၂၄)နှစ်အရွယ် နေမာကမူ လာလီဂါရှိသော ကစားသမားဘဝအဆုံးသတ်မည်ဟု ဆိုသည်။
<b>လောက</b>	➢ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် မန်ယူအသင်းတွင် ခြေစွမ်းပြကစားလျက်ရှိသည့် ပြင်သစ်ကြယ်ပွင့် မာရှယ်အား ပြင်သစ်မြေသို့ အရောက်ခေါ်ယူရန်ဆန္ဒရှိနေကြောင်း သိရသည်။

# အိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် မန်ယူနှင့် ဟားစီးတီး၊ လီဗာပူးနှင့် ဆောက်သမ်တန်တွေ့မည်

အိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်များကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီးနောက် ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ မန်ယူအသင်း၊ လီဗာပူးအသင်း၊ ဟားစီးတီးအသင်းနှင့် ဆောက်သမ်တန်အသင်းတို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် မန်ယူအသင်းနှင့် ဟားစီးတီးအသင်း၊ လီဗာပူးအသင်းနှင့် ဆောက်သမ်တန်အသင်းတို့ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံနေကြောင်း သိရသည်။

မန်ယူအသင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက် ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် အိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်တွင် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအား လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါ ပွဲစဉ်တွင် တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်နှင့် တိုက်စစ်မှူး မာရှယ်တို့က မန်ယူအသင်းအတွက် နှစ်ဂိုးစီသွင်းယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မန်ယူအသင်းသည် အိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် အိမ်ကွင်းနောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် လီဗာပူးအသင်းပွဲစဉ် ၂၅ ပွဲတွင် တစ်ပွဲသာရှုံးပွဲကြုံခဲ့သည့်မှတ်တမ်းတစ်ရပ်ကိုလည်း စိုက်ထူနိုင်ခဲ့သည်။ မန်ယူအသင်းသည် ၂၀၀၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်းက ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့်ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း ကစားခဲ့သည့်လီဂိုပွဲစဉ် ၂၅ ပွဲတွင် ၂၃ ပွဲအနိုင်ရရှိထားကာ သရေပွဲတစ်ပွဲထွက်ပေါ်ထားခဲ့သည်။

ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှာမူ အဝေးကွင်းနောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် လီဗာပူးပွဲစဉ် ၁၂ ပွဲတွင် ၁၀ ပွဲအထိ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲသာအနိုင်ရရှိထားခဲ့သည့်အသင်းဖြစ်သည်။ မန်ယူအသင်းအိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလား ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့် သို့ တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် နှစ်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့သည့် တိုက်စစ်မှူး အီဘရာဟီမိုဗစ်သည် မန်ယူအသင်းအတွက် ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ်တွင် သွင်းဂိုး ၁၁ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး နောက်ဆုံးကစားခဲ့သည့် လေးပွဲတွင် ငါးဂိုးအထိရရှိအောင် ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့်ဖြစ်သည်။

မန်ယူအသင်းနှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမည့် ဟားစီးတီးအသင်းသည် ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် နယူးကာဆယ်အသင်းအား အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်းကမူ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲအထိ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့သည့်အသင်းတစ်သင်း ဖြစ်သည်။



ဆောက်သမ်တန်အသင်းသည် အိုးအက်ဖ်အယ်လ်ဖလားဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် အာဆင်နယ်အသင်းအား နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်တွင် လီဗာပူးအသင်းနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်များကို ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

## ဝက်စ်ဟမ်းတိုက်စစ်မှူး ဆာခို ခြောက်ပတ်ကြာအနားယူရမည်

ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနှင့် ဆီနီဂေါအသင်းတို့၏ တိုက်စစ်မှူး ဆာခိုသည် ပေါင်ဒဏ်ရာပြဿနာကြုံခဲ့ခြင်းကြောင့် သတင်းပတ်ခြောက်ပတ်ကြာအထိ အနားယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက အတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။

အသက်(၂၆)နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဆာခိုသည် မန်ယူအသင်းနှင့် တစ်ဖက်တစ်ဖိုစီ သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၁၃)တွင်လည်း ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးရယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ဆာခိုသည် ကျောဒဏ်ရာရရှိနေရာမှ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်က စပါးအသင်းနှင့် ကစားခဲ့သည့်ပွဲစဉ်တွင် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနှင့်အတူ ပြန်လည်ပါဝင်လာခဲ့ပြီး မန်ယူအသင်းနှင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်တွင်လည်း ပွဲကစားချိန် ၆၆ မိနစ်တွင် လူစားလဲကစားခဲ့ရသည်။

လက်ရှိတွင် တိုက်စစ်မှူး ဆာခိုသည် ဒဏ်ရာပြဿနာကြုံနေခြင်းကြောင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းနည်းပြ ဘီလ်က ဆာခိုမှာ သီတင်းပတ်ခြောက်ပတ်အထိ အနားယူရလိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆီနီဂေါ တိုက်စစ်မှူး ဆာခိုသည် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည့် အာဖရိကဖလားပြိုင်ပွဲတွင် မူ ပြန်လည်ပွဲထွက်လာနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဇွေကြယ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

စာရေးဆရာ၊ သတင်းစာဆရာမကြီး လူထုဒေါ်အာမာ၏ (၁၀၁)နှစ်မြောက်မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ် တောင်လေးလုံးကျောင်းတိုက်၌ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁ ပြည်သူ့ချစ်သော စာရေးဆရာ၊ သတင်းစာဆရာမကြီး လူထုဒေါ်အာမာ၏ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်နေ့တွင် ရောက်ရှိသည့် ၁၀၁ နှစ်ပြည့် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မန္တလေး အမေရပူရ တောင်လေးလုံးကျောင်းတိုက်၌ ထိုနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်က အမေမာ မျှော်လင့်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်မြင်စေရန်အတွက် အားလုံးက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ယင်းအခမ်းအနားတွင် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

စာပေပညာရှင်ကြီးပါ။ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပုံစံတွေကို အမေမာသာရှိခဲ့ရင် ရင်ထုမနာဖြစ်ရမှာ။ ခုစာပေလောကမှာလည်း အမေမာလိုပုဂ္ဂိုလ်မျိုး မရှိတော့လို့ ဆုံးမမယ့်သူ မရှိဖြစ်နေတယ်”ဟု ဆရာညီစေမင်းက ပြောသည်။

မန္တလေးမြို့ရှိ ရွှေနန်းတော်ကျောင်း(ရွှေကျောင်း) အား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ လာရောက် လေ့လာမှုများပြား

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်လက်ရာများ၊ ရေမြေတောတောင် သဘာဝအလှ ရှုခင်းများ၊ တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာဓလေ့များကို လေ့လာနိုင်ရန် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်မှု များပြားလျက်ရှိရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များတည်ရှိရာ မြန်မာအနုပညာ ဝိသုကာလက်ရာများ စံပြုကျောင်းဖြစ်သော မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ ရွှေနန်းတော်ကျောင်း(ရွှေကျောင်း) အား ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားများ လာရောက် လေ့လာမှုများပြားလျက်ရှိသည်။



ရွှေကျောင်းကြီးသို့ လာရောက်လည်ပတ်လျက်ရှိသော အီတလီနိုင်ငံသား Mr. Prati Matteo အား ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုတပ်ဆင်ရေးဌာနက “ဒီသစ်သားကျောင်းကြီးကို သွားရောက်လေ့လာမယ်ဆိုတော့ ရိုးရိုးသာမန်လောက်ပဲထင်တာပါ။ အခုအနီးကပ်မြင်ရတော့ များစွာအံ့ဩမိကြောင်း လာရောက်လေ့လာရတဲ့အတွက် ကျေနပ်မိကြောင်း၊ ကျောင်းကြီးရဲ့အတွင်းရော အပြင်မှာ ပြုလုပ်ထားတဲ့ အနုစိတ်အနုပညာ လက်ရာများမှာ အလွန်ပဲကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ပန်းချီ၊ ပန်းပု အနုပညာဝိသုကာလက်ရာတွေ အနီးကပ်တွေ့ရတဲ့အတွက် အရမ်းသဘောကျမိကြောင်း၊ ကျောင်းကြီး တည်ဆောက်ပုံနှင့် အနုပညာလက်ရာများအား စနစ်ကျကြောင်း၊ ရှေးခေတ် မြန်မာပညာရှင်များရဲ့ အနုပညာလက်ရာများအားများစွာ အံ့ဩမိကြောင်း” ၎င်းကပြောသည်။

လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး သက်တမ်းလွန်၊ အရည်အသွေးမပြည့်မီသော ဆားပစ်ကြိုးများလဲလှယ်

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲသူပြည်သူများ အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် လျှပ်စစ်လိုင်းကြိုးများမှ အိမ်တွင်းသို့သွယ်တန်းထားသည့် ဆားပစ်ကြိုးများအသစ် လဲလှယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်များတွင်စတင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း အင်ဂျင်နီယာရုံးမှသိရသည်။

အိမ်တွင်းသို့ သွယ်တန်းသည့်ဆားပစ်ကြိုးများသည် သက်တမ်းလွန်ခြင်း၊ ကြိုးအရည်အသွေး မပြည့်မီမှ မရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဆားပစ်ကြိုးများပြတ်ကျပြီး ဓာတ်လိုက်သေဆုံးမှု ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ဝါယာရှော့ဖြစ်ပြီး မီးလောင်မှုများဖြစ်ပွားမှုများရှိခြင်းကြောင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ ဝန်ထမ်းများမှ လျှပ်စစ်မီးအသုံးပြုသည့် နေအိမ်များတွင်လက်ရှိအသုံးပြုလျက်ရှိသော ဆားပစ်ကြိုးများကို လိုက်လံစစ်ဆေးကာ ဖြစ်ပွားနိုင်

သည့်လျှပ်စစ် အန္တရာယ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အသစ်လဲလှယ်တပ်ဆင်ရန်လိုအပ်သော ဆားပစ်ကြိုးများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာအိမ်ရှင်များဖြင့် ညှိနှိုင်းပြီး အသစ်လဲလှယ်တပ်ဆင်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းလှတွင် မှုခင်းအသိပညာပေးယာဉ်ဖြင့် ပညာပေးဟောပြော ပြသခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မင်းလှ ဒီဇင်ဘာ ၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် မင်းလှမြို့တွင် မှုခင်းများလျော့နည်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ်များ တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများ လိုက်နာနိုင်ရေးတို့အတွက် မှုခင်းပညာပေးယာဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဆွေးနွေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို လှည့်လည်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက မင်းလှမြို့နယ် ယာယီရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးထင်အောင်လင်းနှင့် အရာရှိ၊ အရာခံ၊ ရဲဘော်၊ ရဲမေများသည် မင်းလှမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှေ့တွင် မှုခင်းအသိပညာပေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရဲမှူးထင်အောင်လင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့မစခန်းမှူး ဒု.ရဲမှူးမျိုးမြင့်ဦးက မူးယစ်ဆေးဝါး၏ ဆိုးကျိုးများကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒု.ရဲမှူးသိန်းဆန်းဦးက လူကုန်ကူးခြင်းတို့၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် သတ်ထားချောင့်ရှားရန်အချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ဒုစခန်းမှူး ရဲအုပ်အောင်မင်းထွေးက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကိုလည်းကောင်း ပရိယာယ်တတ်ဖြင့် လက်တွေ့ပြသ ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြရာ ယင်းဟောပြောပွဲသို့ ဆရာ၊ ဆရာမ ၅၅ ဦးနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၁၆၈၀ တို့တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



“လက်ရှိသုံးနေတဲ့ ဆားပစ်ကြိုးတွေမှာ တချို့အိမ်တွေက သက်တမ်းမလွန်ပေမယ့် တပ်ဆင်စဉ်က အရည်အသွေးမပြည့်မီတဲ့ ကြိုးတွေကို အိမ်ရှင်တွေနဲ့ညှိနှိုင်းပြီး အသစ်လဲလှယ်တပ်ဆင်စေတာပါ။ အရည်အသွေးမပြည့်မီတဲ့ သက်တမ်းလွန်တဲ့ ဆားပစ်ကြိုးတွေကို သုံးစွဲနေတဲ့ အတွက် အချိန်မရွေး အန္တရာယ်ရှိနိုင်ပါတယ်။ ဆားပစ်ကြိုးတွေ ပြတ်ကျပြီး ဓာတ်လိုက်သေဆုံးမှုတွေဖြစ်တယ်။ ဆားပစ်ကြိုးတွေပေါက်ပြဲပြီး ဓာတ်လိုက်မှုတွေဖြစ်ပေါ်နိုင်တဲ့အတွက် အသစ်လဲလှယ်တပ်ဆင်ခြင်းကို မြို့နယ်တိုင်းမှာလုပ်တာပါ” ဟု တိုင်းဒေသကြီးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းအင်ဂျင်နီယာရုံးမှ ဒုတိယ အင်ဂျင်နီယာချုပ် ဦးမျိုးသန့်ထွန်းက ပြောသည်။

ဝက်လက်မြို့နယ်သစ်ဆိမ့်ကျေးရွာ၌ အရန်မီးသတ်မှမ်းမံသင်တန်းဖွင့်

ဝက်လက် ဒီဇင်ဘာ ၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးအတွက် အရန်မီးသတ်လေ့ကျင့်ရေးမှမ်းမံသင်တန်း (၁/ ၂၀၁၆)ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဝက်လက်မြို့နယ်သစ်ဆိမ့်ကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်လှိုင်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်နိန်က သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

# ပြည်ပသကြားဈေးကွက်ကောင်းမွန်လာ၍ ကြိုတစ်တန်ဈေးနှုန်း ၅၅၀၀၀ အထိတိုးမြှင့်ဝယ်ယူလာ

ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၁

အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံဖြစ်သော အိန္ဒိယနှင့် တရုတ်နိုင်ငံ ကြိုစိုက် ပျိုးထုတ်လုပ်မှုလျော့ကျလာပြီး ပြည်ပသကြားဈေးကွက် ကောင်းမွန်မှုကြောင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ်တွင် ကြိုစိုက်ပျိုးသူတောင်သူများထံမှ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ကြိုရာသီ၌ စက်ရုံအရောက် တစ်တန်လျှင် ၅၅၀၀၀ ဈေးနှုန်းဖြင့် စတင်ဝယ်ယူနေပြီဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

“ကြိုစိုက်ပျိုးတဲ့တောင်သူတွေအတွက် မထင်မှတ်တဲ့ဈေးနှုန်းဖြစ်လာတာ ဝမ်းသာပါတယ်။ ဒီနှစ်က စပါးဈေး၊ ပဲဈေး တွေမကောင်းပေမယ့် အခုကြိုဈေးနှုန်းကောင်းလာတဲ့ အတွက် တောင်သူတွေ အဆင်ပြေမှာပါ” ဟု ရေတာရှည် အမှတ် (၆) သကြားစက် စက်ရုံမှူး ဦးစိန်လှိုင်က ပြောသည်။

လက်ရှိစက်ရုံနယ်တွင် စိုက်ပျိုးသည်ကေ ၂၆၈၀ ဒသမ ၅ ရှိပြီး အခြားသောဒေသများကပါ စက်ရုံသို့လာရောက် ရောင်းချလျက်ရှိ၍ စက်ရုံအနေဖြင့် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ လည်ပတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ကြိုရောင်းချသည့် တောင်သူများ

အား ကြိုချပြီးသည်နှင့် ချက်ချင်းငွေပေးချေနိုင်၍ အခြား သောစက်ရုံများထက် အားသာမှုများရှိကြောင်း စက်ရုံမှူးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ကြိုစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူ များအနေဖြင့် တစ်ဧကပျမ်းမျှထွက်နှုန်း တန် ၃၀ နှင့် အထက်ထွက်ရှိနိုင်ပြီး ငွေကြေးအနေဖြင့် ၁၆ သိန်းကျော် ဝင်ငွေရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ရာ စပါးသီးထပ်သီးညှပ်စိုက်ပျိုးခြင်း ထက် ဈေးနှုန်းပိုမိုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

“ကျွန်ုပ်တို့အစကသိထားတာ စက်ရုံအရောက်ဈေးနှုန်း ၄၀၀၀၀ လို့သိရတယ်။ အခုကြိုရောင်းတော့မှ တစ်တန်ကို ၅၅၀၀၀ အထိ ဈေးနှုန်းတိုးပေးတာတွေ့တော့ တောင်သူ အနေနဲ့ ခုတ်ခါ တိုက်ခ အလတ် ၄၀၀၀၀ အသားတင်ကျန်ပါ တယ်” ဟု ဆွာမင်းလမ်းကျေးရွာအုပ်စု အေးသာယာကျေး ရွာနေ ကြိုတောင်သူဒေါ်အေးကြင်က ပြောသည်။ ယခုနှစ် ဈေးနှုန်းအရ ကြိုစိုက်ပျိုးနိုင်သည့်တောင်သူများအား ကြိုချိုးစရိတ်ချေးငွေများ ပေးအပ်ရန်စီစဉ်လျက်ရှိပြီး ရှေ့နှစ်တွင် ကြိုစိုက်ပျိုးသူ ပိုမိုများပြားလာဖွယ်ရှိနေ ကြောင်း ခန့်မှန်းမှုများရှိနေသည်။ **ကိုလွင်(ခွာ)**



## ရန်ကုန်ဘူတာကြီး ယာဉ်ဝင်ထွက်ဂိတ်များ၌ စနစ်တကျရှာဖွေ

မင်္ဂလာတောင်ညွန့် ဒီဇင်ဘာ ၁

ရထားရံတပ်ဖွဲ့ အမှတ် ၃ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးမျိုးဇော်ဦး၏ ကွပ်ကဲမှု ဖြင့် အမှတ် ၁၃ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုရဲမှူးပိုင်တာမြင့်သိန်း ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၅ ဦး၊ သိမ်ဖြူမီးရထားရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာ့မီး ရထားမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ယာဉ်ထိန်းရံတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့စု ၃၄ မှ ရဲဒုတပ်ကြပ် ဝဏ္ဏထွန်းပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရထားစီးခရီးသည်များ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာနှင့် အန္တရာယ်ကင်းစွာ ခရီးသွားလာနိုင်ရေးအတွက် ရန်ကုန်ဘူတာကြီး ယာဉ်ဝင် ထွက်ဂိတ်သုံးနေရာမှ အငှားယာဉ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်များအား နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ည ၈ နာရီမှစ၍ စနစ်တကျရှာဖွေစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **၁၁၈**

## မုံရွာ-မန္တလေး ကားလမ်းဘေးရှိ သက်တမ်းရင့်ကုက္ကိုပင်ကြီး အန္တရာယ်ကြီးမား

မြင်းမှု ဒီဇင်ဘာ ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်း ချောင်းဦးမြို့နယ် ရေပိုးစားကန် တောင်ဘက် မုံရွာ-မန္တလေး ကားလမ်းဘေးကပ် လျက်ရှိ သက်တမ်းရင့်ကုက္ကိုပင်ကြီးသည် တစ်ပင် လုံးခြောက်ပင်ပြီး အောက်ခြေဆွေးမြည့်နေခြင်း၊ ကုက္ကိုပင်ကြီး၏အပေါ်ဘက်အပေါ်ဘက်များသည် ကားလမ်း ပေါ်အုပ်မိုးနေခြင်း၊ လေခါမိုးခါ သစ်ကိုင်းများ ကား

လမ်းပေါ်ကျိုးကျခြင်းများရှိခဲ့သော် ကားလမ်းပေါ် ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နေသော ယာဉ် လူနှင့် တိရစ္ဆာန် များ ထိခိုက်မှုရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

“လွန်ခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်ကျော်ခန့်က ရေပိုးစားကန် တောင်ဘက် အခုကုက္ကိုပင်နဲ့ ပေ ၁၅၀၊ ၂၀၀ ခန့်မှာ ဒိုင်နာကားပေါ် ထဲနောင်းပင်ပြိုလဲကျတာ လူလေး ဦး ပွဲချင်းပြီးသေဆုံးသွားတယ်။ တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေ

ရောက်လာကြပြီး ဒီကုက္ကိုပင်လည်းကြည့် သွား တယ်။ ယနေ့အချိန်အထိ ခုတ်လှဲခြင်းမရှိသေးတာ ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ကတော့လာမယ့် လေခါမိုးခါအထိ ခုတ်လှဲပေးစေချင်ပါတယ်။ မခုတ်လှဲဘူးဆိုရင်တော့ အန္တရာယ်ဖြစ်မှာတော့ အသေအချာပါပဲ” ဟု အနီး အနားနေထိုင်သူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။ **၆၂၄**

## စည်းကမ်းလိုက်နာမှုအားနည်းကာ ညောင်ဦးမြို့အဝင် လမ်းဘေး (ဝဲ၊ယာ) များတွင် စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုများ ရှိနေ

ညောင်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၁

ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေဒေသကို ပလတ်စတစ်အမှိုက်ကင်းစင်ရေး မြို့ပြအဖြစ် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော်လည်း ဒေသခံပြည်သူအချို့က စည်း ကမ်းလိုက်နာမှုအားနည်းနေပြီး ညောင်ဦးမြို့အဝင် လမ်းဘေး (ဝဲ၊ ယာ) များတွင် စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက် များစွန့်ပစ်နေသဖြင့် အနံ့ဆိုးများထွက်ရှိကာ နေ့စဉ်

လမ်းသွားလမ်းလာများနှင့် ခရီးသွားဧည့်သည်များ အနှောင့်အယှက်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် သက် ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ပလတ်စတစ်အမှိုက် ကင်း စင်သည့်မြို့ပြအဖြစ် ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်နေသော် လည်း စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်များစွန့်ပစ်သူတချို့ကြောင့် လူအများ နေ့စဉ်သွားလာနေသည့် ညောင်ဦးမြို့

အမှတ်(၁)နယ်မြေ သီရိမင်္ဂလာရပ်ကွက်အနီး (အရပ်ခေါ်)သံတော်ကုန်းထိပ်၊ ညောင်ဦးမြို့အဝင် လမ်းဘေး (ဝဲ၊ ယာ) များတွင် စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့် ပစ်မှုများမရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူဆောင်ရွက်ပေး စေလိုကြောင်း ဒေသခံများက လိုလားလျက်ရှိသည်။ **ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)**

## အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်းစုံ ပူသင်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်

လှိုင်သာယာ ဒီဇင်ဘာ ၁

၂၀၁၆ ခုနှစ် ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန မှကြီးမှူး၍ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ပညာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးဖလား အခြေခံပညာ ကျောင်းပေါင်းစုံ အသက် ၁၆ နှစ်အောက် ဖူသင်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ လှိုင်သာယာမြို့နယ် မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံ၌ ကျင်းပ ခဲ့သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်က ကျင်းပရာ ပထမဆုရ အ. ထ. က (၅) ဒုတိယဆုရ အ. ထ. က (၄) နှင့် တတိယဆုရ အ. ထ. က (၃) တို့ ဆုတံဆိပ်များ ပြီး ဆုများကို အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ် ပညာရေးဌာန တာဝန်ရှိသူများက အသီးသီးချီးမြှင့်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ **၃၂၉**

## ရွှေကျင်မြို့တွင် မူးယစ်အန္တရာယ်အသိပညာပေးဟောပြော

ရွှေကျင် ဒီဇင်ဘာ ၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ် ရှမ်းကုန်းကြေးနန်းတန်းရပ်ကွက် အခြေခံ ပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းတွင် မူးယစ်အန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြော ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးတင်ထွန်းညွန့်က မူးယစ်ဆေး၏ဆိုးကျိုးများ၊ ကွမ်းယာ၊ ဆေးလိပ်၊ အရက် သောက်သုံးခြင်း၏ ဆိုးကျိုးများကို ဟောပြောခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ရွှေကျင်မြို့နယ် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါ်သန်းသန်းဝင်းက ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြုလုပ်သင့်သည့်အားကစားနည်းလမ်းများကို ဟောပြောခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူလေးများ စာပေဗဟုသုတတိုးပွားစေ ရေးအတွက် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်သို့ စာပေရေချမ်းစင်စာအုပ်များကို မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးတင်ထွန်းညွန့်က ပေးအပ်လျှာဒါနံ့ခွဲကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)**



## ပြည်သူများမီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်နိုင်ရေး မီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြ

သုံးစွဲ ဒီဇင်ဘာ ၁

ယခုအခါ ပွင့်လင်းရာသီရောက်ရှိလာချိန်တွင် ပြည်သူများ မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်နိုင်ရေး၊ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ် ရေး၊ သရုပ်ပြမီးငြိမ်းသတ်ရေးနည်းများ၊ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားပါက လျင်မြန်စွာမီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်တစ်စီး၊ မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် အပေါ်စားမီးငြိမ်းသတ်စက် ကလေးသုံးလုံးတို့ဖြင့် ဇာတိတိုက်လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သုံးစွဲမြို့ မီးသတ်ဦးစီးဌာနက သရုပ်ပြသပွဲကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် မြို့မဈေးကြီးတောင်ဘက်ခြမ်း၌ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီက မီးငြိမ်းသတ်ရေး သရုပ်ပြသကြသည်။

အဆိုပါမီးငြိမ်းသတ်ရေးသရုပ်ပြသရုပ်တွင် တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးနေဝင်း၊ သုံးစွဲမြို့နယ်မီးဘေးလုံခြုံရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကိုကိုဇော်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးသွင်ယုနိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ဦးစီးမှူး ဦးမိုးကျော်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ၊ မြို့မဈေးအကျိုးတော်ဆောင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဈေးသူ၊ ဈေးသားများ စိတ်ပါဝင်စားသူများ ကြည့်ရှုကြကြောင်း သိရသည်။ **ကြည်စိုးလွင်(သုံးစွဲ)**

## သန့်ရှင်းသစ်သော ခရိုင်မြို့ဖြစ်ရေး စီမံချက်ချဆောင်ရွက်

သန့်လျင်မြို့သည် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်း ခရိုင်ရုံးစိုက်ရာမြို့ဖြစ်သည်နှင့်အညီ သန့်လျင်သီလီအထူးစီးပွားရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့်အတူ လူဦးရေတိုးတက်များ ပြားလျက်ရှိရာ သန့်လျင်မြို့နယ်စည် ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် လမ်း များတိုးချဲ့ပြင်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုပြည် လုပ်ရေးအတွက် သန့်လျင်တံတား ထိပ်မှစ၍ အရိပ်ရနှင့် ပန်းအလှပင် များစိုက်ပျိုးခြင်း၊ ထွက်ရှိသည့်အမှိုက် များအား စနစ်တကျသိမ်းဆည်းခြင်း စသည့် မြို့သာယာလှပရေးလုပ်ငန်း များကို စီမံချက်ချ၍ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

သန့်လျင်မြို့မဈေးပတ်လည် သန့် ရှင်းသစ်သောရပ်ရေးအတွက် အမှိုက်ပုံး များထားရှိ၍ စနစ်တကျအမှိုက်စွန့် ပစ်နိုင်ရန် ဝန်ထမ်းများကဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်မြင့်ဦး၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ဝင် ဦးတင်ဝင်းနှင့် ဦးမောင်မောင်တို့၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကြီး ကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ မြို့မ ဈေးပတ်လည်တွင် အမှိုက်ပုံး ၃၀ စီစဉ် ထားရှိပေးခဲ့သည်။ **သန့်ဝင်း(သန့်လျင်)**



အားကစား



အိတလီစီးရီးအေရင်ခုန်သံ-၁၅

နာပိုလီကို အဝေးကွင်းမှာအင်တာမီလန်အနိုင်ရယူနိုင်မှာလား

အိတလီစီးရီးအေပြိုင်ပွဲရဲ့ ပွဲစဉ်-၁၅ ကို လာမယ့် ဒီဇင်ဘာ ၃၊ ၄၊ ၅၊ ၆ ရက်တွေမှာဆက်လက်ကျင်းပသွားဖို့ရှိနေပါတယ်။ အဆိုပါပွဲစဉ်မှာတော့ အင်တာမီလန်ဟာ နာပိုလီနဲ့ဆုံတွေ့နေတာကြောင့် နိုင်ပွဲရယူနိုင်မလားဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရဖို့ရှိနေကာ ဂျူဗင်တပ်ကတော့နိုင်ပွဲရဖို့ရှိနေပါတယ်။

ရှိုင်းမင်းမင်း

Table with 2 columns: Team Name and Goals Scored. Includes teams like Inter Milan, Lazio, Fiorentina, etc.

အိတလီစီးရီးအေသင်းများ ရပ်တည်မှု အမှတ်ပေးဇယား

Main league table with columns: Rank, Team, P, W, D, L, GF, GA, Pts, Diff, Goalkeepers.



နာပိုလီ - အင်တာမီလန် နံနက် ၂း၁၅ (၃-၁၂-၁၆)

နာပိုလီအသင်းဟာ လက်ရှိခြေစွမ်းပိုင်းမှာ အင်တာမီလန်ကို အသာရနိုင်တယ်လို့ထင်မှတ်စရာရှိနေပေမယ့်လည်း ဒီနှစ်သင်းရဲ့ နောက်ဆုံးသုံးကြိမ်ထိပ်တိုက် တွေ့ဆုံမှုမှာ အင်တာမီလန်အသင်းက အသာရထားခဲ့ပါတယ်။ အင်တာမီလန်ဟာ အစီမီလန်နဲ့ကစားခဲ့တဲ့ အဝေးကွင်းပွဲစဉ်မှာလည်း ခြေစွမ်းကောင်းပြီးသရေကစားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အခုပွဲမှာလည်း အင်တာမီလန်တို့အဝေးကွင်းဖြစ်ပေမယ့် အနည်းဆုံးသရေကစားနိုင်မှာပါ။

အေစီမီလန် - ခရီတီနို ည ၆း၀၀ (၄-၁၂-၁၆)

အေစီမီလန်အသင်းဟာ နောက်ဆုံးကစားထားခဲ့တဲ့အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်မှာ အင်တာမီလန်ကိုအနိုင်ရဖို့စိတ်ဓာတ်ပေးမယ့်လည်း သရေကျထားခဲ့ရပါတယ်။ အေစီမီလန်ရဲ့ခြေစွမ်းက ထက်မြက်မှုရှိနေပြီး အိမ်ကွင်းမှာ နိုင်ပွဲရအောင် ပြင်ဆင်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ခရီတီနိုရဲ့ခြေစွမ်းက အေစီမီလန်ကိုယှဉ်ကစားဖို့ခက်မှာပါ။ ဒါပေမယ့် ခရီတီနိုတို့ ခံစစ်ပိုင်းကို များစွာ ပိတ်ဆို့ကစားမှာဖြစ်လို့ အေစီမီလန်တို့အခက်တွေ့နိုင်အိမ်ကွင်းဖြစ်ပေမယ့် ကပ်နိုင်ဖို့သာရှိနေပါတယ်။

ပက်စ်ကာရာ - ကယ်ဂလီယာရီ ည ၈း၃၀ (၄-၁၂-၁၆)

တန်းတက်ပက်စ်ကာရာဟာ ခြေစွမ်းကောင်းပိုင်းပွဲစဉ်တွေမှာ ခြေစွမ်းကောင်းတွေ ရဖို့ရုန်းကန်နေရတဲ့ အသင်းဖြစ်ပြီး ရှုံးပွဲတွေဆက် တိုက်ကြုံတွေ့နေတဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကယ်ဂလီယာရီကလည်း လက်ရှိခြေစွမ်းပိုင်း တည်ငြိမ်မှုမရှိသေးတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး ရှုံးပွဲတွေများနေတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်သင်းစလုံး ခြေစွမ်းကွာဟမှုကျဉ်းမြောင်းနိုင်ပြီး သွင်းဂိုးနည်းမယ့် ပွဲဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ တစ်ဂိုးစီလောက်နဲ့သရေ ကျသွားနိုင်ပါတယ်။

ဆာရူအိုလို - အမ်ပိုလီ ည ၈း၃၀ (၄-၁၂-၁၆)

ဆာရူအိုလိုဟာနောက် ပိုင်းပွဲစဉ်တွေမှာ တော့ခြေစွမ်းကောင်းတွေရရှိဖို့ ခက်ခဲနေခဲ့ပြီး ရလဒ်တွေကျ ဆင်းနေခဲ့ပါတယ်။ အမ်ပိုလီကလည်း ခြေစွမ်းအတက်အကျမမှန်တဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်တွေမှာ တော့ အမ်ပိုလီတို့ ခြေစွမ်းကောင်းရတတ်ပေမယ့်လည်း အဝေးကွင်းမှာတော့ အသင်းကောင်းတွေကို ယှဉ်ကစားဖို့ခက်နေတတ်ပါတယ်။ အခုပွဲမှာတော့အိမ်ရှင်ဖြစ်လာမယ့်ဆာ ရူအိုလိုတို့နိုင်ပွဲရရှိအောင်အားထည့်ကစားမှာဖြစ်လို့ နိုင်ပွဲကပ်ရသွားနိုင်ပါတယ်။

ချီယေပို - ဂျီနိုအာ နံနက် ၀၈း၃၀ (၆-၁၂-၁၆)

ချီယေပိုဟာ အိမ်ကွင်းကစားအားကောင်းတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်မှာလည်း နိုင်ပွဲရရှိထားခဲ့ပါတယ်။ ဂျီနိုအာအသင်းကတော့ နောက်ပိုင်းပွဲစဉ်တွေမှာခြေစွမ်းကောင်းတွေ ရရှိဖို့အနည်းငယ် ရုန်းကန်ကစားနေရပါတယ်။ ဒါကြောင့်အခုပွဲမှာလည်း အိမ်ရှင်အသင်းဖြစ်လာမယ့် ချီယေပိုအသင်းကသာ ခြေစွမ်းအသာနဲ့ပွဲချိန်အများအပြားဖိအားပေး ကစားသွားနိုင်ဖို့ ရှိနေပါတယ်။ ချီယေပိုနိုင်ပွဲရသွားမှာပါ။

ဂျူဗင်တပ် - အတ္တလန္တာ နံနက် ၂း၁၅ (၄-၁၂-၁၆)

ဂျူဗင်တပ်အသင်းဟာ ခြေစွမ်းပိုင်းအရ အကောင်းဆုံးပုံစံမှာ ရှိနေပြီးအခု ကစားမယ့် အိမ်ကွင်းပွဲစဉ်မှာလည်းခြေ စွမ်းကောင်းတွေပြသလာဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အတ္တလန္တာအသင်းကလည်းစီးရီးအေပြိုင်ပွဲမှာ ခြေစွမ်းကောင်းတွေပြသနေတဲ့အသင်းဖြစ်နေတာကို သတိပြုရပါမယ်။ အတ္တလန္တာရဲ့ကစားအားက ဂျူဗင်တပ်ကို ကစားရခက်ခဲစေမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်ဂျူဗင်တပ်တို့ အိမ်ကွင်းအားရှိနေပေမယ့်လည်း ကပ်နိုင်ဖို့သာရှိနေပါတယ်။

လာဇီယို - ရိုးမား ည ၈း၃၀ (၄-၁၂-၁၆)

လာဇီယိုအသင်းဟာ ခြေစွမ်းပိုင်းအရ ထက်မြက်မှုရှိနေပြီး ရိုးမားအသင်းကို ကောင်းမွန်စွာယှဉ်ကစားနိုင်တဲ့ အသင်းဖြစ်နေပါတယ်။ ရိုးမားကလည်း အမှတ်ပေးဇယားထိပ်ဆုံးကဂျူဗင်တပ်ကို ဖိအားပေးနိုင်ဖို့နိုင်ပွဲတွေလိုအပ်နေမှာဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်ပိုင်းကစားပုံမှာတော့ ရိုးမားကအသာရနိုင်ပြီး အထွေးမှာလည်း အနည်းငယ်ဖိအားပေးကစား နိုင်ဖို့ရှိနေပါတယ်။ လာဇီယိုတို့သရေကစားနိုင်ဖို့ရှိနေပေမယ့် ရိုးမားရဲ့နိုင်ပွဲလိုအပ်နေတဲ့ ကစားအားကနိုင်ပွဲကပ်ရသွားနိုင်ပါတယ်။

ဆမ့်ဒိုးရီးယား - တိုရီနို ည ၈း၃၀ (၄-၁၂-၁၆)

ဆမ့်ဒိုးရီးယားဟာ နောက်ဆုံးကစားထားခဲ့တဲ့စီးရီးအေပွဲစဉ်-၅ ပွဲမှာ ဂျူဗင်တပ်ကိုသာ ရှုံးနိမ့်ထားခဲ့ပြီး ခြေစွမ်းကောင်းမွန်နေခဲ့ပါတယ်။ တိုရီနိုကလည်းခြေစွမ်းကောင်းတွေ ရရှိနေကာဆမ့်ဒိုးရီးယားရဲ့ အထက်အမှတ်ပေးဇယားအပေါ်ပိုင်းမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်းအခုပွဲမှာ ဆမ့်ဒိုးရီးယားတို့အိမ်ကွင်းမှာကစားရမှာဖြစ်လို့ ဆမ့်ဒိုးရီးယားတို့ကပ်ပြီး နိုင်ပွဲရသွားနိုင်မှာပါ။

ဖီအိုရင်တီးနား - ပါလာမို နံနက် ၂း၁၅ (၅-၁၂-၁၆)

ဖီအိုရင်တီးနားဟာတိုက်စစ် ကစားပုံ ထက်မြက်တဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး စီးရီးအေပြိုင်ပွဲမှာ ရလဒ်ကောင်းတွေရရှိနေတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပါလာမိုရဲ့ခြေစွမ်းကတော့ ကျဆင်းနေဆဲဖြစ်ပြီးရှုံးပွဲတွေဆက်တိုက် များနေတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ အခုပွဲစဉ်မှာလည်း အိမ်ရှင်ဖြစ်လာမယ့်ဖီအိုရင်တီးနားတို့ ခြေစွမ်းအသာနဲ့ဖိအားပေးကစားနိုင်ဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ရှင်ရဲ့ဂိုးသွင်းအားသာရှိနေလို့ဂိုးနည်းနိုင်ပြီး အိမ်ရှင်ဖီအိုရင်တီးနားတို့ နိုင်ပွဲရဖို့သေချာနေတယ်။

အူဒီးနီးစ် - ဘိုလော့နာ နံနက် ၂း၁၅ (၆-၁၂-၁၆)

အူဒီးနီးစ်ဟာအသင်းလိုက် ကစားအားကောင်းမွန်ပြီး တိုက်စစ်ပိုင်းကလည်းကစားပုံထက်မြက်မှုရှိတဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဘိုလော့နာကလည်း ခြေစွမ်းပိုင်းထက်မြက်မှုရှိနေတဲ့ အသင်းဖြစ်သလို တိုက်စစ်ကစားပုံကောင်းမွန်တဲ့အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်သင်းစလုံး တိုက်စစ်ဖွင့် ကစားကြမှာဖြစ်လို့ သွင်းဂိုးများမယ့်ပွဲဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ အဝေးကွင်းဖြစ်နေပေမယ့်လည်း ဘိုလော့နာရဲ့ကစားအားက အူဒီးနီးစ်ကိုယှဉ် ကစားနိုင်ဖို့ရှိနေပါတယ်။ သရေကျဖို့များနေတဲ့ပွဲပါ။

ချယ်လ်ဆီးနောက်ခံလူ အိုင်ဗန်နိုပစ်အား ခေါ်ယူရန် ဂျူဗင်တပ်မျက်စိကျနေ

အိတလီစီးရီးအေကလပ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် ချယ်လ်ဆီးနောက်တန်းကစားသမား အိုင်ဗန်နိုပစ်အား လာမည့်နံနက်ပိုင်းအစောပိုင်းအခါ ခေါ်ယူရန် မျက်စိကျနေကြောင်းသိရသည်။ အိတလီစီးရီးအေချန်ပီယံ ဂျူဗင်တပ်အသင်းအနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်တနင်္ဂနွေနေ့က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့်

ဂျီနိုအာအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် ညာနောက်ခံကစားသမား ဒန်နီအဲလ်ဗက် ဒဏ်ရာပြဿနာကြုံခဲ့ခြင်းကြောင့် အသင်း၏ လိုအပ်လျက်ရှိသော ခံစစ်ပိုင်းကို အားဖြည့်ရန် အိုင်ဗန်နိုပစ်ကို ပစ်မှတ်ထားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အိုင်ဗန်နိုပစ်သည် ဂျူဗင်တပ်အသင်း၊ ခရစ္စတယ်ပဲလူးအသင်းတို့အပြင် ဥရောပတစ်ဝန်းမှ ကလပ်အသင်း

တော်တော်များများကလည်း ခေါ်ယူရန်ပစ်မှတ်ထားခံထားရသူဖြစ်သည်။ ဂျူဗင်တပ်အသင်းသည် နောက်တန်းခံစစ်ကြောင်းအပြင် အန်ဒရီယာပီယာလို့၊ ဝီဒယ်နှင့် ပေါ့တာတို့ကို ဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်းကြောင့် ကွင်းလယ်ပိုင်းအားနည်းချက်များလည်းရှိနေခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဂျူဗင်တပ်အသင်းအနေဖြင့်

ချယ်လ်ဆီးကွင်းလယ်ကစားသမား ဖာဘီဂိုတိုကိုလည်း ခေါ်ယူရန်ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ ဂျူဗင်တပ်အသင်းတွင် လက်ရှိဒဏ်ရာပြဿနာကြုံတွေ့နေသည့် နောက်တန်းကစားမား ဘိုနူစီသည်လည်း နည်းပြဂျာဒီယိုလာနှင့် လက်တွဲရန်ဆုံးဖြတ်ထားခြင်းကြောင့် အဆိုပါကစားသမားကိုပါ ဆုံးရှုံးရဖွယ် ရှိနေခြင်းကြောင့် ချယ်လ်ဆီးနောက်တန်းကစားသမား အိုင်ဗန်နိုပစ်ကို ပိုမိုပစ်မှတ်ထားလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

(ခွေကြယ်)





**(Shin Shin အသင့်စားကြာဆံ) အတွက်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း**

ASEAN FEDERATION OF ENGINEERING ORGANIZATION (AFEO) မှပေးအပ်သော ASEAN Outstanding Engineering Achievement Award (2016) အတွက် ချီးမြှင့်စက်မှုလုပ်ငန်းလီမိတက်မှ 'Local Concept and Manufacturing of Instant Rice Vermicelli Product in Myanmar' ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆုရရှိခဲ့ခြင်းအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ပါကြောင်းနှင့် လုပ်ငန်းများလည်း ဆတက်ထမ်းပိုးတိုးတက်အောင်မြင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ချီးမြှင့်စက်မှုလီမိတက်၊ ရသေ့ချိုစက်မှုလုပ်ငန်းလီမိတက်၊  
မြန်မာဇလဖြန့်ဖြူးရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်

**AYARWADDY LEGEND TRAVELS & TOURS** မှ စီစဉ်သော **မြည်ပရီးသွားလိင်စင်** (၀၈-၀၀၀၅)

**မိန့်ရောင်ခြည်** ဘုရားဖူးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း (အိန္ဒိယ-နီပေါ)

- ✓ သံဝေဇနိယလေးဌာန + အဝိဇယိတလေးဌာန (၁၅ရက်)
- ✓ သံဝေဇနိယလေးဌာန + အဝိဇယိတသုံးဌာန (၁၂ရက်)
- ✓ သံဝေဇနိယလေးဌာန + အဝိဇယိတသုံးဌာန (၈ရက်)

ခရီးစဉ်စီစဉ်ပေးစဉ်ကစပြီး ကုသိုလ်ယူဖူးမြောက်နိုင်ရန်အတွက် အထူးစီစဉ်ပေးထားပါသည်။  
ကုမ္ပဏီများ၊ အသင်းအဖွဲ့များအတွက်စီစဉ်ပေးခြင်း၊ သီသန့်သွားလိုသူများအတွက်လည်း ဟိုတယ်တည်း/စားခန်းစဉ်များ အထူးစီစဉ်ပေးပါသည်။ အောက်တိုဘာလ မှစ၍ ဧပြီလအထိလစဉ်လတိုင်း **၇ည-၈ရက်၊ ၁၁ည-၁၂ရက်၊ ၁၄ည-၁၅ရက်** ခရီးစဉ်များရှိပါသည်။ **Dec 16, Jan 4, Jan 15, Feb 1, Feb 10, Mar 1, Mar 10** ရက်ခရီးစဉ်များ အတွက်လည်း ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

အမှတ်(၁၀၄)၊ ၃၇လမ်း (ကုန်သည်လမ်း နှင့် ကမ်းနားလမ်းကြား) (အောက်ဘလောက်) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၂၄၁၂၆၂၊ ၂၅၂၀၀၄-၈၂၄၈၃၀၃၊ ၃၇၇၆၇၂၊ ၅၅၀၉၀၉

**YCTC Business Institute** Earn A World Recognised **MBA** From One of Malaysia's Top University in Myanmar

Management & Science University (MSU) Malaysia မှ တိုက်ရိုက်ပေးအပ်ချီးမြှင့်သော မဟာဘွဲ့ဖြစ်ပါသည်။

**Specialisation in** ➤ **Global Marketing**  
➤ **Organisational Leadership**  
Duration : 18 Months / 5 Semesters (Weekend Classes Only)

- S 1000 ဖြင့် MBA စတင်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
- CB Bank မှ Student Loan ဖြင့် (24) လအရက်ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

**Coventry University, UK မှ Dual MBA ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။**

**Installment Available !!**  
**Start On : 17th December, 2016**

အမှတ်(၂၄)၊ ယောမင်းကြီးလမ်း၊ (Park Royal Hotel) အနီး။ Tel : (09) 420 163 316, (09) 254 269 644, www.yctcinstitute.com, www.msu.edu.my

**အထက (သပြေ) | ယခင်အလက | ကျောင်းသား/ကျောင်းသူ ဟောင်းများ၏ (ဒဿမ) အကြိမ်မြောက် ပြတ်ဆရာပုလဲပွဲနှင့် ပိတ်ဆုံးပွဲပိတ်ကြားလွှာ**

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကဝမြို့နယ်၊ သပြေကျေးရွာ အထက (ယခင် အလက) တွင် ပညာသင်ကြားပေးခဲ့သော အထက (၆၀) နှစ်ပြည့် အငြိမ်းစား ဆရာ/ဆရာမကြီးများအား ဒဿမအကြိမ်မြောက် ပြတ်ဆရာပုလဲပွဲကို ၂၅-၁၂-၂၀၁၆ (ခရစ္စမတ်) [တနင်္ဂနွေ] နေ့ နံနက် ၉:၀၀ နာရီတွင် အထက (သပြေ) ခန်းမအောက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်၍ ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ တက်ရောက်ပါရန်နှင့် မိတ်ဆွေသွားပွဲအား အထူးတက္ကသိုလ်နှင့် လေးစားဂုဏ်တော်ကြားအပ်ပါသည်။

အထက (အလက) သပြေ တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး အထက (၆၀) ပြည့်ပြီး ဆရာ/ဆရာမကြီးများ မိတ်ဆွေသွားပွဲပွဲစေ့ မရသည့်ပြင် ကန်တော့ခံကြွရောက်နိုင်ရန် ၂၀-၁၂-၂၀၁၆ နေ့နံနက်ဆုံးထား၍ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်ပေးပါရန်နှင့် အထူးအထူး ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများလည်း အလှူငွေ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းလိုပါကလည်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- စုံစမ်းပေးခြင်းရန် -

- (၁) ဦးစော်နိုင် (မြောက်ဥက္ကလာ) ဖုန်း - ၀၉ ၅၀၅၆၈၁၃၊ ၀၉ ၇၉၉၅၃၁၃၄၁။
- (၂) ဒေါ်ရင်ကြည် (အထက-သပြေ) ဖုန်း - ၀၉ ၂၅၄၆၆၂၀၃၊ ၀၉ ၇၉၀၅၃၄၃၁။
- (၃) ဒေါ်ခင်မာရီ (အထက-သပြေ) ဖုန်း - ၀၉ ၇၉၅၇၅၈၅၅၀။
- (၄) ဒေါ်နီနီဖြင့် (အထက-သပြေ) ဖုန်း - ၀၉ ၇၉၅၄၆၀၈၈၂။
- (၅) ဒေါ်ခန်းစန်းစည် KBZ Bank (မြောက်ဥက္ကလာ) acc 0701210222894 ဖုန်း - ၀၉ ၂၅၀၁၀၃၂၅၇။

**အရည်အချင်းပြည့် အတွေ့အကြုံရင့်ဆရာများ ဦးစီးသော မြို့ရွာနှင့်အိမ်ရာ-ဦးစီး/ဦးစီးမှူး**

**မာန်** နေပြည်တော်စည်ပင်/စခစ-၃-စုံစမ်းရေးမှူး အနီးကပ် အထူးလီးသန်သင်တန်းများ စတော့မည်။  
တိုက်(၇)၊ လှည်းတန်း(၁)လမ်း၊ ရန်ကင်း။ Ph:09786583429

**Dbuzz အထည်ချုပ်နှင့်အဆင့်မြင့်တံဆိပ်ပိုက်လုပ်ငန်း**

၁၅၅၂ ငြိမ်း၊ တံဆိပ်ပိုက်လုပ်ငန်း၊ လောကီလမ်း၊ တာပူ။  
09-254440756  
09 31789830

**စွမ်းအင်တင်ဦး ရေးသားပေး**

**စွမ်းအင် လောင်စာ ချွေတာပါ**

ထွက်ပို့ သောင်ပေါင်းချုပ်

**မြေညီထပ်အခန်း(၂)ခန်းငှားမည်**

(၁) လူနေရန်နှင့် ရုံးခန်းဖွင့်ရန် သင့်တော်သည့် မြင်ဆင်ပြီး မြေညီထပ်(၂)လွှာငှားမည်။ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ လမ်းသစ်လမ်းမပေါ် Junction မော်တင်စင်တာ ရွှေတည်တည် အကျယ်ပေ (၁၂၂x၅၀) ရေချိုးခန်း အိမ်သာ (၂)ခန်း၊ တစ်လ (၁၈)သိန်း(ညှိနှိုင်း)။  
(၂) လှည်းတန်းစင်တာအပေါ်ထပ်ရှိ ကွန်ရိတ်အခန်းတစ်ခန်းငှားမည်။ အကျယ် (၆၀၀) sq ft ကာယကင် ပါဝင်သည်။ နိုင်ငံခြားသားလက်ခံသည်။ တစ်လ USS(900)  
ဖုန်း-၀၉ ၅၀၄၀၆၆၇၊ ၀၉၅၀၂၀၀၀

**AMERICAN COLLEGE PROGRAM**  
**အပတ်စဉ်(၁၁)အတွက် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများခေါ်ယူခြင်း**

၁။ အမေရိကန်နိုင်ငံ ACT Education Solution Limited နှင့် CROWN Education တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်ကြာသင်ကြားမည့် American College Program ကို ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀၁၇ တွင် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အဆိုပါ ပရိုဂရမ်အတွက် ဝင်ခွင့် စတင်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၂။ ကမ္ဘာ့တစ်လွှား တက္ကသိုလ်များနှင့် တရားဝင် ချိတ်ဆက်ထားပြီး အမေရိကန်တက္ကသိုလ် (၇၀)ခု၊ ဩစတြေးလျ တက္ကသိုလ်(၃၀) ခု၊ အင်္ဂလန်တက္ကသိုလ်(၄၀)ခု၊ စကာပူတက္ကသိုလ်(၅)ခု၊ မလေးရှားတက္ကသိုလ်(၄)ခုနှင့် ထိုင်း တက္ကသိုလ် (၄)ခု တို့တွင် ဆက်လက် ပညာသင်ကြားနိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တစ်စုတည်းသော ပရိုဂရမ် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်များတွင် ကျောင်းသူကျောင်းသားများ လိုအပ်မည့် Academic Knowledge, Skills များ အပြင် IELTS နှင့် ACT ဖြေဆိုနိုင်ရန် တစ်ချိန်တည်း ပြင်ဆင်ပေးမည့် ပရိုဂရမ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိဝါသနာကို မသိရှိသေးသည့်ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ပရိုဂရမ်မှ အိုင်တီ၊ စီးပွားရေး၊ အင်ဂျင်နီယာဘာသာရပ်များ၏ အခြေခံကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဤ ပရိုဂရမ်ပြီးဆုံးပါက မိမိတို့နှင့်သင့်လျော်မည့် ဘာသာရပ်ကို ဆက်လက် လေ့လာသင်ယူနိုင်ပါမည်။ အင်္ဂလန်နှင့် ဩစတြေးလျ တက္ကသိုလ်များ၏ ပထမနှစ်သို့ တိုက်ရိုက်တက်ရောက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိပြီး၊ ၎င်းပရိုဂရမ်သည် GCE'A' အဆင့်နှင့် ညီမျှပါသည်။ (လျှောက်ထားနိုင်သည့်တက္ကသိုလ်များစာရင်းကိုတောင်းခံနိုင်ပါသည်။)

လျှောက်ထားသူသည် -

- (၁) မြန်မာနိုင်ငံမှ ဆယ်တန်းအောင်မြင်ထားပြီးသူများ (သို့) GCE'O' ဖြေဆိုထားသူများ (သို့) Grade(11) ပညာရေးနှင့် ညီသော ပညာရေးလက်မှတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူများ
- (၂) လျှောက်ထားသည့်အချိန်တွင် အသက်(၁၆)နှစ်ပြည့်ပြီး (၂၀)နှစ်ထက်မကြီးသူများ
- (၃) ပတ်စပို့စ်ဆိုင် ဓါတ်ပုံ (၃)ပုံ
- (၄) ဆယ်တန်းအောင်မြင်ကြောင်းထောက်ခံချက်နှင့် အမှတ်စာရင်း(သို့) သက်ဆိုင်ရာ ပညာရေးဆိုင်ရာအထောက်အထားများနှင့်အတူ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပြီး (ACT မှ မြဲလုပ်သည့် English Level Test) ကို ဖြေဆိုရပါမည်။ (သင်ကြားပို့ဆောင်ရေးရန် လူဦးရေ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ လက်ခံနိုင်ပါသည်။) ဤ ပရိုဂရမ်ပြီးဆုံးပါက နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များသို့ ဆက်လက်လျှောက်ထားရန်နှင့် ထူးချွန်သူများအတွက် ပညာသင်ဆောင်ပံ့ပိုး လျှောက်ထားနိုင်ရန် အခမဲ့ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။

ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက  
အမှတ်(၂၇၀)၊ ပထမထပ်(1B)၊ မြေဦးကုန်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၅၂၇ ၈၃၀၊  
၀၉ ၇၃၂ ၇၃၂ ၇၇ နှင့် ၀၉ ၇၃၀ ၄၀ ၆၈၈ သို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**MCC.i နှင့် MCC.p တို့တွင် နိုင်ငံတကာ အဆင့်ပညာ သင်ကြားရန် ကုန်ကျစရိတ် သက်သာမည့် အချိန်ပိုင်းအစီအစဉ်**

(အလုပ်ထမ်းစက်၊ ကျောင်းထမ်းစက်ဖြင့်လည်း တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။)

- \* **B.Sc (Hons) Business IT, (ပထမနှစ်)** **အချိန်ပိုင်း**  
University of Greenwich, UK **ကျပ် - ၁၀ သိန်း**  
(ကွန်ပျူတာ သိပ္ပံ ဒီဂရီ)
- \* **BTEC (HND ဒီပလိုမာ)** **ကျပ် - ၁၀ သိန်း**  
အင်ဂျင်နီယာ / ကွန်ပျူတာ ဒီပလိုမာ သင်တန်း  
- Construction & Built Environment (Civil Engineering)  
- Mechanical Engineering  
- Electrical and Electronic Engineering  
- Computing & Systems Development
- \* **Telecom Engineering** **ကျပ် - ၁၀ သိန်း**  
- (Huawei Certificate) Telecommunication Engineering Diploma
- \* တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း မအောင်မြင်သေးသူများ စတင် **ကျပ် - ၁၀ သိန်း**  
တက်ရောက်နိုင်မည့် **BTEC (Level - 3 )** သင်တန်း  
(သင်တန်းကြေးများကို Semester အလိုက် နှစ်ကြိမ် ခွဲ၍ ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။)

**Hot-Line: 01-246634, 01-249152**

www.facebook.com/mcc.institute  
www.facebook.com/mcc.polytechnic

**စာရင်းသွင်းအပ်နှံ တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ**

ကြော်ငြာ

**THE BEST** TRADING COMPANY LIMITED  
 ကြော်ငြာလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ဖြန့်ချိရေး  
**Printer & Cutter** ကြော်ငြာနှင့်ဆိုင်ဘုတ်လုပ်ငန်းသုံး  
**Exhibition** စက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်း  
**မိတ်ဆက်ပြသပွဲ**

4-12-2016 to 5-12-2016  
 9:00 a.m to 5:00 p.m

THE BEST Trading Co., Ltd. | ၈(၁)/ဘုခင်-ဘုခင်၊ ၇၄လမ်းနှင့်ကျွန်းစစ်သားလမ်းထောင့် (ကျွန်းစစ်တန်း)  
 09-784567111, 09-794567111, 09-964567555, 09-784567555

တူဒေးစာအုပ်တိုက်

**အံ့ဖွယ်တိုက်ဆိုင်မှုဖြစ်ရပ်နှင့် ကာကွယ်ရေးတိုက်ရိုက် - ၅**

မြနင်းဆီ (Mra Hninzi)

မူရင်းစာရေးသူ Yitta နှင့် Judith တို့၏ Small Miracles for Families စာအုပ်ကို ဘာသာပြန်ထားသော စာအုပ်ဖြစ်ပါသည်။ စေတနာ့ရှိမှုဖြင့် အင်မတန် ချစ်ခင်ရင်းနှီးသော သူငယ်ချင်းနှစ်ယောက်သည် အံ့ဖွယ်တိုက်ဆိုင်မှု ညီအစ်ကိုအရင်းဖြစ်နေပုံ၊ ဇနီးနှင့်သားကို ဆုံးရှုံးခဲ့ရသောကြောင့် ဘုရားသခင်ကို စိတ်နာနေသဖြင့် ဘုရားကျောင်းသွားဘဲ နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကြာပြင်မှ လူတစ်ဦးကြောင့် ဘုရားကျောင်းတစ်ခုကို ရောက်ရှိသွားရာ ထိုဘုရားကျောင်း၏ ဦးစီးသူမှာ သေဆုံးသွားပြီဟု သိထားသော သူသားဖြစ်နေပုံ စသည်ဖြင့် အံ့ဖွယ်တိုက်ဆိုင်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ဖတ်ရှုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အမြို့မြို့ဆိုင်တိုင်းတွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

တန်ဖိုး ၃.၅၀၀ ကျပ်

**WISE College** (UK) မှ တိုက်ရိုက်အပ်နှံသော Professional Business & Management Diploma သင်တန်းများအတွက် သင်တန်းသားများ စတင်လက်ခံနေပါပြီ

WISE College မှ အောက်ဖော်ပြပါ abe (UK) Business Management Diploma မှားကို ဖွင့်လှစ်သွားပါမည်။

1. Level - 5 Diploma in Business Management QCF Level 5 = (UK 2nd Year)  
 2. Level - 6 Diploma in Business Management QCF Level 6 = (UK Final Year)

WISE College မှ ABE ကျောင်းသား/သူများ ရရှိနိုင်မည့် အခြားအခွင့်အရေးများမှာ -

- (၅) ဘာသာ နှင့် အထက် အပ်နှံသူများကို သင်တန်းကြေး ၅၀% ကင်းလွတ်ခွင့်။
- IELTS English သင်တန်းကို သင်တန်းကြေး ၁၀၀% ကင်းလွတ်ခွင့်။
- WISE College နှင့် သမဝါယမ တက္ကသိုလ် တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော Business Management Diploma နှစ်ခုကို သင်တန်းကြေး ၁၀၀% ကင်းလွတ်ခွင့်။
- အခြေခံမရှိသူများအတွက် Management Foundation Course နှင့် ပုံမှန် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသော Business Management Certificate သင်တန်းများကို သင်တန်းကြေး ၁၀၀% ကင်းလွတ်ခွင့်။
- ကျောင်းသား/သူများသည် သတ်မှတ်ထားသော ကျောင်းခေါ် ချိန်ကို ပြည့်မီမည်ဆိုပါက ဘာသာရပ် တစ်ခုအတွက် သင်တန်းကြေးကို (၁) ကြိမ်သာ ပေးသွင်းရန် လိုအပ်ပြီး ၎င်းဘာသာရပ်ကို ထပ်မံတက် ရောက်လိုပါက သင်တန်းကြေးကို ၁၀၀% ကင်းလွတ်ခွင့်။

သင်တန်းသားများ စတင်လက်ခံနေပါပြီ။ သင်တန်းများကို ၂၆.၁၂.၂၀၁၆ တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ပါမည်။ (ကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် ကြိုးစား၍ ကျောင်းမှန်မှန် တက်ရန် တာဝန်ယူပါ။ WISE College မှ စာမေးပွဲအောင်မြင်သည့် အထိ တာဝန်ယူသင်ကြားပေးပါမည်။)

WISE College ShweGoneDine Campus: Room (1009 A/B) ၁၀လွှာ ယုရန်တော်၊ ရွှေဝိုင်း၊ ဝန်းကျိန်၊ နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဇွန်နယ်၊ ၀၉ - ၂၅၅၇၂၃၃၈၈၊ ၀၉ - ၄၂၁၁၅၄၆၆၂၊ ၀၁ ၅၅၆၆၁၈၃

ပြည်သူ့အတွက် **SKY NET** SN-3+HD 120+ PACKAGE CHANNEL

၁ လစာသက်တမ်း ဝယ်ယူလျှင်	တစ်လလျှင် မူလဈေးနှုန်း: <del>၂၅၈၀၀ ကျပ်</del>	တစ်လလျှင် ဈေးနှုန်းအသစ်: <b>၁၈၀၀၀ ကျပ်</b>
၃ လစာသက်တမ်း ဝယ်ယူလျှင်	တစ်လလျှင် မူလဈေးနှုန်း: <del>၂၄၉၀၀ ကျပ်</del>	တစ်လလျှင် ဈေးနှုန်းအသစ်: <b>၁၇၀၀၀ ကျပ်</b>
၆ လစာသက်တမ်း ဝယ်ယူလျှင်	တစ်လလျှင် မူလဈေးနှုန်း: <del>၂၃၅၀၀ ကျပ်</del>	တစ်လလျှင် ဈေးနှုန်းအသစ်: <b>၁၆၀၀၀ ကျပ်</b>
၁၂ လစာသက်တမ်း ဝယ်ယူလျှင်	တစ်လလျှင် မူလဈေးနှုန်း: <del>၂၂၀၀၀ ကျပ်</del>	တစ်လလျှင် ဈေးနှုန်းအသစ်: <b>၁၄၅၀၀ ကျပ်</b>

သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး



ပြည်တွင်းအစွန်များဦးစီးဌာန  
ဒေသခံဘာလေသိန်းဆွေဌာနခွဲ

(၃၃၅) ကြိမ်မြောက် ထိပေါက်စဉ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ၊ ဒီဇင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၅၀၀) ဆု

န - ၉၆၉၁၇၅

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)ဆုများ

ဆ - ၅၈၉၈၅၅    ယ - ၉၂၇၅၁၈

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ

ကစ - ၅၆၂၃၃၈  
ကဂ - ၇၂၆၃၁၇  
ယ - ၈၅၃၇၀၇  
စ - ၈၇၃၃၀၀  
စျ - ၉၅၇၄၆၂

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀)ဆုများ

ကခ - ၃၉၇၂၁၂  
ထ - ၄၀၀၀၄၆  
ည - ၄၁၃၄၀၉  
ကဆ - ၄၅၀၄၃၀  
ကဃ - ၅၁၆၁၆၂  
ကခ - ၅၅၄၈၉၁

ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ

စျ - ၂၈၃၉၉၅  
ထ - ၂၈၉၉၉၂  
ဆ - ၄၅၀၄၁၂  
ဖ - ၄၈၈၄၁၇  
အ - ၄၉၆၁၆၁  
ကဂ - ၇၀၃၅၁၇  
ဖ - ၈၈၂၄၈၂

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ

ဂ - ၁၁၃၇၇၈    ဌ - ၃၄၉၀၄၁    ယ - ၅၉၅၅၅၅    ယ - ၈၅၈၈၂၆  
က - ၁၆၁၇၄၉    ဓ - ၄၁၆၀၂၃    ဒ - ၆၄၀၂၄၅    ထ - ၉၀၇၂၉၅  
ဏ - ၁၆၂၁၁၃    ဘ - ၄၂၄၄၄၆    ကဂ - ၆၅၆၈၇၂    ဂ - ၉၄၀၅၆၃  
ရ - ၂၅၉၄၄၄    ကဇ - ၄၃၀၈၉၆    ည - ၆၇၆၆၂၃  
ကခ - ၃၃၉၇၅၄    အ - ၅၅၆၅၁၉    င - ၇၄၀၄၉၈

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ

သ - ၁၁၈၄၉၈    ဟ - ၆၇၆၅၅၄  
စျ - ၂၅၉၃၁၃    ထ - ၇၈၆၅၃၇  
စျ - ၂၆၅၂၁၃    ဇ - ၈၀၃၇၃၀  
သ - ၃၀၈၆၅၀    စျ - ၈၂၉၅၅၃  
ဋ - ၄၅၄၈၀၅    ယ - ၉၀၁၁၈၇  
ထ - ၅၁၀၀၉၆    ဓ - ၉၄၄၁၁၇  
ကဃ - ၅၃၉၄၆၄    ကစျ - ၉၄၅၄၀၈  
ခ - ၅၅၅၀၇၁    ကဂ - ၉၅၄၂၀၆  
ဘ - ၆၃၅၆၀၈    ဗ - ၉၇၁၉၆၃  
က - ၆၆၉၇၆၂    ကစ - ၉၇၄၇၀၃

ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်(၂၅)သိန်းဆုများ

ကဃ - ၁၂၅၁၉၉    မ - ၇၆၈၈၉၈  
ကစ - ၁၄၄၉၉၅    ဒ - ၇၈၇၃၅၆  
ဌ - ၁၈၅၅၄၂    ယ - ၈၁၉၂၇၅  
က - ၁၉၁၄၈၈    က - ၈၂၃၇၃၆  
ပ - ၁၉၉၅၃၆    ကဇ - ၈၂၃၈၁၀  
ဇ - ၄၄၅၈၂၈    ဘ - ၈၂၈၂၈၄  
န - ၄၆၀၃၆၈    ပ - ၉၀၀၆၂၆  
ဂ - ၄၉၈၉၀၈    စျ - ၉၁၃၃၈၁  
ကင - ၅၁၇၅၂၄    ည - ၉၄၁၈၀၈  
ဟ - ၅၇၉၉၁၂    ဒ - ၉၈၅၄၃၆

ကြော်ငြာ

ဆုတစ်ဆူမျှင်းဆုမဲစနစ်ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ခ	-	၁၀၄၀၄၃	ဂ	-	၄၉၁၂၂၇
ဒ	-	၁၄၄၃၈၃	ည	-	၅၅၂၀၃၁
ကက	-	၁၆၈၅၁၄	အ	-	၅၈၄၄၇၁
သ	-	၁၇၀၄၄၃	ကင	-	၆၆၉၂၁၉
ဆ	-	၁၈၇၀၂၅	ချ	-	၆၇၈၈၄၁
ရ	-	၂၂၅၉၈၃	ဂ	-	၆၉၅၂၄၃
ဂ	-	၂၇၄၆၁၄	ဒ	-	၇၄၅၇၄၄
ခ	-	၂၈၂၉၃၅	ယ	-	၇၆၅၅၈၆
ပ	-	၃၂၃၁၃၆	ဗ	-	၈၃၂၇၇၆
ယ	-	၃၂၇၈၆၂	င	-	၈၇၆၉၇၃
ပ	-	၃၄၆၆၆၁	န	-	၉၅၀၇၂၁
န	-	၃၈၉၄၈၇	ဒ	-	၉၇၀၃၁၈
ခ	-	၃၉၀၈၂၄	၌	-	၉၈၀၂၇၁
ဇ	-	၄၄၆၀၈၂			

ဆုတစ်ဆူမျှင်းဆုမဲစနစ်ကျပ်(၅)သိန်းဆုများ

ဏ	-	၁၁၇၈၃၉	ရ	-	၄၂၃၃၇၀
ရ	-	၁၁၉၇၆၆	ဈ	-	၄၅၅၂၂၆
ဏ	-	၁၄၁၇၁၈	ကစ	-	၄၅၈၈၂၅
လ	-	၁၅၅၀၇၆	ဗ	-	၄၇၈၀၅၉
ဖ	-	၁၅၉၄၁၂	ဇ	-	၅၇၁၅၄၃
ဏ	-	၂၁၇၀၈၃	ဋ	-	၆၅၆၀၇၃
ဒ	-	၂၃၅၃၂၁	တ	-	၇၂၃၅၃၆
ကစ	-	၂၅၃၃၂၀	ကက	-	၇၃၃၁၆၀
ဆ	-	၂၅၇၉၉၅	န	-	၇၃၅၄၀၅
စ	-	၃၁၃၈၆၀	ယ	-	၇၇၉၁၆၈
ကက	-	၃၅၁၈၇၁	ည	-	၈၅၆၀၂၃
ည	-	၃၆၁၀၀၀	လ	-	၈၉၀၀၂၁
ဂ	-	၃၇၁၂၄၃	င	-	၉၁၆၄၀၃
က	-	၃၇၃၉၃၈	ကင	-	၉၆၁၀၃၄
ယ	-	၃၈၂၆၈၄	၌	-	၉၅၂၇၃၉
ဖ	-	၃၉၇၄၀၇	ဂ	-	၉၉၅၀၂၀
ချ	-	၄၁၈၂၈၆			

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၃)သိန်းဆုများ

ဂ	-	၁၀၁၇၈	ဈ	-	၅၈၁၅၀
ဗ	-	၁၃၅၆၅	သ	-	၈၇၆၂၂
ကဆ	-	၁၇၈၇၇	ယ	-	၈၇၆၉၁
ခ	-	၂၇၉၇၂	ပ	-	၈၇၈၀၂
ဈ	-	၃၇၅၈၇	ဗ	-	၈၈၉၁၂

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၂)သိန်းဆုများ

ဇ	-	၂၃၁၂	ဗ	-	၅၁၁၅
ကဈ	-	၂၃၂၆	ဇ	-	၇၀၉၁
ဂ	-	၂၉၈၂	ကက	-	၇၆၅၂
ဝ	-	၃၇၈၃	ဂ	-	၇၇၉၆
ကင	-	၄၄၉၁	ဘ	-	၉၂၀၆

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၁)သိန်းဆုများ

ကယ	-	၂၃၃	ဖ	-	၇၁၀
ပ	-	၃၃၃	ဗ	-	၈၂၀
စ	-	၄၃၃	ဟ	-	၈၇၇
ရ	-	၄၆၉	ည	-	၉၄၀
ကက	-	၅၇၃	သ	-	၉၈၅
ခ	-	၆၅၀			

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၅)သောင်းဆုများ

အ	-	၄၃
ယ	-	၄၅
ထ	-	၈၉

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၅)သောင်း

၂၀၁၆ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင်ကျင်းပမည့် (၃၃၅) ကြိမ်မြောက်အောင် ဘာလေသိန်း ဆုဖွင့်ပွဲတွင် ဆုမဲပေါင်း (၄၂၂၃၉)ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၇ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင်ကျင်းပမည့် (၃၃၆) ကြိမ်မြောက်အောင်ဘာလေသိန်းဆု ဖွင့်ပွဲတွင်လည်း ဆုမဲပေါင်း (၄၂၂၃၉)ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေထိ ဝယ်ယူကမ်းသုံးများအနေဖြင့် (၃၃၆) ကြိမ်မြောက်အတွက် အောင်ဘာလေသိန်း ဆုလက်မှတ်များကို(၅, ၁၂, ၂၀၁၆)ရက်နေ့နံနက် (၁၀) နာရီမှ မွန်းလွဲ (၂)နာရီအတွင်း အောက်ပါ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနများတွင် လူတစ်ဦးလျှင် ထိစာအုပ်(၁)အုပ်မှ (၅)အုပ်ထိ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြားမူရင်းနှင့် မိတ္တူတင်ပြပြီး ငွေသားလက်ငင်းပေးချေ၍ လွတ်လပ်ရွာဝယ် ယူနိုင်ပါသည်။  
(က) လှိုင်သာယာ (ခ) ရွှေပြည်သာ (ဂ) သန်လျင် (ဃ) ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)  
(င) ဒဂုံ (စ) သာကေတ (ဆ) ကြည့်မြင်တိုင် (ဇ) တွံတေး

ဆုငွေစတင်ထုတ်ပေးမည့်ရက် (၈, ၁၂, ၂၀၁၆)

ယခုအကြိမ်နှင့် အကြိမ်ဟောင်းများမှ ဆုရလက်မှတ်များကို နေ့စဉ် လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပြီး ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မူရင်း/မိတ္တူ ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း မူရင်း/မိတ္တူ ၊ (၆)လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသည့် လိုင်စင်ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံ တင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

အောင်ဘာလေသိန်းထိပေါက်စဉ်အား [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။





ကြော်ငြာ

**Hmwe Taunggyi Business Group Travel & Tours Co.,Ltd.** License No(661)

**သာကီနွယ်** ဗုဒ္ဓဂယာ ဘုရားပွဲပို့ဆောင်ရေး

ဒီဇင်ဘာလကျောင်းပိတ်ရက် နှင့် နှစ်သစ်ကူးခန့်ခါရီလ အထူး Promotion ခရီးစဉ်ရက်များ  
၃၊ ၁၄၊ ၂၂၊ ၂၄၊ ၂၈ / ၃၊ ၁၄၊ ၁၅၊ ၂၁

(၁၅)ရက် (လေးဌာန+နီပေါ+ခေလီခရီးအစ) ကျသင့်ခွင့် (၁၁၀၉) သိန်း ခရီးစဉ်  
(၈)ရက် (လေးဌာန+နီပေါ) ကျသင့်ခွင့် (၁၉၅) သိန်း အစားခွင့်ကျပ် (၇၀၉) သိန်း ခရီးစဉ်

ဝန်ဆောင်မှုအပြည့်အဝ စိတ်ချမ်းသာမှုအပြည့်အဝ ရှေးရှေးအသက်သာဆုံး ဘုရားဌာနနေရာဒေသအစုံ ဘုရားစူးဆိုင်သူများအတွက်  
ခရီးစဉ်တိုင်းတိတိကျကျစီစဉ်ခြင်း (ခရီး) ဦး(၁) ဦးအခမဲ့အပတ်စဉ် အပီ၊ ခနေ အောင်တို့သာ မှ ဧပြီလတုန့်ထံ ထုတ်ခိုပါမည်။

နိုင်ငံအားလုံးစရိတ်လျှော့ချမှုအတွက် Special discount - ၁၀% နှုတ်ခွင့် ၁၀% **Hot Line - 01-200952**

**Feb - 7,11,14,18,21,25,28 / Mar - 7,11,14,18,21,25 / Apr - 1,8,11,18**

ရန်ကုန်(ရုံးချုပ်) - အမှတ်(၁၀၅)၊ ၁၂၃ လမ်း၊ သိမ်ဖြူကားမောင်းကွင်းရှေ့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ မြို့နယ်၊  
ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁-၂၀၀၉၅၂၊ ၀၉-၇၇၈၈၂၂၂၆၀၊ မန္တလေးရုံး - ၀၉-၇၇၈၈၂၂၂၅၀  
တောင်ကြီးရုံး - ၀၈၁-၂၀၀၁၇၃၊ ၀၉-၇၇၈၈၂၂၂၅၀

**အာရှနဂါး**  
မြတ်/ကျိုက်ထီးရိုး  
ချောင်းသာ/ငွေဆောင်

ဖုန်း: 703790, 09 799100100  
707062, 09 797100100

**ဝင်းရာဝဏ္ဏ ဝပ္ပဒါန**  
မန္တလေး၊ မေမြို့၊ စစ်ကိုင်း၊ ပုဂံ၊  
ကျောက်စိမ်းဘုရား (၁) ဦး၊ သေဏ္ဍာန်(၅၀၀၀/-)  
တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပဲခူး၊ ကရင်၊ ကရင်၊  
ထိုင်း၊ ဘုရားပွဲ၊ သစ်သီး(၅၀၀၀/-)  
ဖုန်း၊ မန္တလေး၊ မန္တလေး(၅၀၀၀/-)  
ကားအမျိုးမျိုးအမျိုးမျိုး (Dec- 9, 16, 23)  
420144148, 421153797

**GOLDEN STAR**  
ကျိုက်ထီးရိုး(နေပြည်)  
ချောင်းသာ (နေပြည်)  
ငွေဆောင် (နေပြည်)

ဖုန်း: 209200, 544383, 430480

**ကိုတော်နိုင် CAR RENTAL**  
ပြည်တွင်းပြည်ပြင် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ  
ခရီးသွားနိုင်ရန် ALPHARD,  
HIACE(ခံစားတံ့) ကားသစ်ကြီး  
များဖြင့်ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။

ဖုန်း: 09 25 358 2510,  
09 515 8803

**UNIQUE STAR TRAVELS & TOURS**

**New Year Promotion**  
(၅) ဦးဝယ်လျှင် (၁) ဦး အခမဲ့

Bangkok-Pattaya (6D/5N) Dec: 3, 10, 29 (475 \$)  
Bangkok-Cambodia (6D/5N) Dec: 3, 10, 29 (690 \$)  
Vietnam-Cambodia (6D/5N) Dec: 10, 23 (680/780 \$)  
Singapore (4D/3N) Dec: 3, 10, 29 (715 \$)  
S'pore-Malay (7D/6N) Dec: 3, 10, 29 (955/1075 \$)

Saigon-Hanoi-Halong (6D/5N) Dec: 3, 10, 23 (650/750 \$)  
Hanoi-Halong Bay (4D/3N) Dec: 3, 10, 23 (490/590 \$)  
Saigon-MuiNe-Dalat (5D/4N) Dec: 10, 23 (450/550 \$)  
Bangkok-Phuket/Chiangmai (6D/5N) Dec: 3, 10, 29 (750/850 \$)

**New Year Airticket** ရန်ကုန် - ဘန်ကောက် အသွား/အပြန် (150 \$)

70/A, Kabaaye Pagoda Rd, Bahan Tsp. 01-708 353, 705 723, 09 514 8079, 09 540 1568 -69, 09 7310 9133-44

**မြန်မာခြေတံချပ်ဒီဂျစ် Travel & Tours**  
01-551240, 09-5003647

**New Year အထူးခရီးစဉ်များ**

- မိယက်နမ်-ဟိုချီမင်း-ကမ္ဘောဒီးယား (၆)ရက် \$595
- ဟနိုင်း-ဟာလေး-နင်းဘင်း-Tam coc(၄)ရက် \$495  
EK- \$ 495 / VN - \$ 455
- မိယက်နမ်-ဟိုချီမင်း-မိုးနဲ-ခါလတ် (၅)ရက် \$360
- စင်္ကာပူ (၄)ရက် \$599

ဖုန်း: ၀၁-၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅  
အမှတ်(၁၂၂/၁၂၄)၊ တိုက်ကွဲလမ်း၊ တောင်ပု၊ မြန်မာမြေစာရေးရာနှင့် ဖြန့်ဖြူးရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်  
Facebook: Myanmar Myat Cherry Travel & Tours

**Solo Adventisso Travel & Tours**  
ဒီဇင်ဘာနှစ်သစ်ကူး အထူးခရီးစဉ်များ

ဘန်ကောက်သို့ စင်္ကာပူသို့  
ဖီယက်နမ်သို့ စင်္ကာပူသို့  
စင်္ကာပူသို့ စင်္ကာပူသို့

Dec 29 - Jan 01 နော်ဟာ ၇၀၀  
Dec 29 - Jan 01 နော်ဟာ ၆၀၀  
Dec 29 - Jan 01 နော်ဟာ ၆၀၀

ဖုန်း: ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅  
အမှတ်(၅၂)၊ (၁)၊ (၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅)၊ (၆)၊ (၇)၊ (၈)၊ (၉)၊ (၁၀)၊ (၁၁)၊ (၁၂)၊ (၁၃)၊ (၁၄)၊ (၁၅)၊ (၁၆)၊ (၁၇)၊ (၁၈)၊ (၁၉)၊ (၂၀)၊ (၂၁)၊ (၂၂)၊ (၂၃)၊ (၂၄)၊ (၂၅)၊ (၂၆)၊ (၂၇)၊ (၂၈)၊ (၂၉)၊ (၃၀)၊ (၃၁)၊ (၃၂)၊ (၃၃)၊ (၃၄)၊ (၃၅)၊ (၃၆)၊ (၃၇)၊ (၃၈)၊ (၃၉)၊ (၄၀)၊ (၄၁)၊ (၄၂)၊ (၄၃)၊ (၄၄)၊ (၄၅)၊ (၄၆)၊ (၄၇)၊ (၄၈)၊ (၄၉)၊ (၅၀)၊ (၅၁)၊ (၅၂)၊ (၅၃)၊ (၅၄)၊ (၅၅)၊ (၅၆)၊ (၅၇)၊ (၅၈)၊ (၅၉)၊ (၆၀)၊ (၆၁)၊ (၆၂)၊ (၆၃)၊ (၆၄)၊ (၆၅)၊ (၆၆)၊ (၆၇)၊ (၆၈)၊ (၆၉)၊ (၇၀)၊ (၇၁)၊ (၇၂)၊ (၇၃)၊ (၇၄)၊ (၇၅)၊ (၇၆)၊ (၇၇)၊ (၇၈)၊ (၇၉)၊ (၈၀)၊ (၈၁)၊ (၈၂)၊ (၈၃)၊ (၈၄)၊ (၈၅)၊ (၈၆)၊ (၈၇)၊ (၈၈)၊ (၈၉)၊ (၉၀)၊ (၉၁)၊ (၉၂)၊ (၉၃)၊ (၉၄)၊ (၉၅)၊ (၉၆)၊ (၉၇)၊ (၉၈)၊ (၉၉)၊ (၁၀၀)

**Ever Clean**  
အသင့်ပြင်ဘုရားပွဲနှင့် အပန်းဖြေခရီးသွားခရီးစဉ်များ

- ★ ဘားဆဲ-ဟော့ဂျီး-ဟော့ဂျီး-ချစ်သူမြိုင် → Dec 3, 10, 24, 31
- ★ ဘားဆဲ-ဂူဆီ-ချစ်သူမြိုင် → Dec 3, 10, 24, 31
- ★ ဟော့ဂျီး-ဂူဆီ-ချစ်သူမြိုင် → Dec 10, 24, 31
- ★ ဟော့ဂျီး-သံတောင်ကြီး-ဟော့ဂျီး → Dec 17
- ★ မန္တလေး-မြိုင်ချစ်သူမြိုင် → Dec 23, 30
- ★ ဘားဆဲ-မြိုင်ချစ်သူမြိုင် → Dec 23, 30

ဖုန်း: 09-33886666, 09-795185522  
အမှတ် (၃၃/၃၅) ဥလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲမှာ ... အမှတ်များလိုသူများအတွက်

**ဂုဏ်ထူးဦးအောင်ချိုင်**

2017 English Question 5 Sets  
၂၀၁၇ အင်္ဂလိပ်စာ မေးခွန်း ၅ စုံ

၂၃၂ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ရန်ကုန်။ 01 252 919, 09 964 252 919

**THE BROTHERS** မြတ် Live Shopping TV အစီအစဉ်

New လျှပ်စစ်ပစ္စည်း (ဆိုင်သစ်အမှတ်တရအထူးလျှော့စျေး) လက်လီ/လက်ကား (အိမ်အရောက်ပို့မည်)

24"	32"	40"	43"	60"
177,500 Ks	229,000 Ks	342,000 Ks	410,500 Ks	469,500 Ks

193,000 Ks	129,500 Ks	198,500 Ks	209,500 Ks	195,500 Ks	250,000 Ks
------------	------------	------------	------------	------------	------------

ဖုန်း: 09-459258886, 451119237

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတ်ပေးကြေညာချက်**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပုဂံမြို့နယ်၊ ၁ ရပ်ကွက်၊ ဝိုင်းမြတ်ထွန်းလမ်း၊ အမှတ် ၁၉၈ (မြေညီထပ်) တွင် ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်ထားသော အောင်နန်းဦးကုမ္ပဏီလီမိတက် (AUNG NAN OO COMPANY LIMITED) ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၃၄၄၂ / ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ (ရက်) ၏ မန်နေဂျာအဖြစ်တာ ဖြစ်သူ ဦးမျိုးကြည် (Managing Director & Owner) (၁၂/သက္ကတ(နိုင်) ၁၀၅၃၇၂) သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်/ကုမ္ပဏီအမှတ်တံဆိပ်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ရုံးမှတ်ပုံတင် ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

**AUNG NAN OO**  
Real Estate Services Company  
အိမ်၊ မြေ

မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၄/၁၄၅၁၀/၂၀၁၆

အထက်တွင်ကပ်နှိပ်ဖော်ပြထားသော AUNG NAN OO COMPANY LIMITED ဟူသော ကုမ္ပဏီအမှတ်တံဆိပ်အမှတ်အသားဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းမျိုး စုံတရားဝင် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုချက်ရရှိထားသည့်အတိုင်း အိမ်၊ မြေ၊ မြေအကျိုးဆောင်လုပ်ငန်း၊ အိမ်တွင်းအလုပ်ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ အိမ်၊ မြေ၊ မြေနှင့်ဆိုင်သော အထွေထွေဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းအပါအဝင် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အမျိုးမျိုးတို့တွင် လ အသုံးပြု သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

မည်သူမဆို အဆိုပါကုန်/ကုမ္ပဏီအမှတ်တံဆိပ်များကို ဦးမျိုးကြည် (Managing Director & Owner) ၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ အတုအမည်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားပြုလုပ်ခြင်း၊ ဆင်တူယိုးမှားပြုလုပ်ခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် တုယပြုလုပ်သုံးစွဲပါက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -  
ဦးကျော်ထူးစိန် (၀၉-၇၈၈၈)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ နှင့် ကုမ္ပဏီဥပဒေအကြံပေး  
နွဲ့ (U Khin Maung Sein Notary Public Office)  
အမှတ်(၅၅၅) မြေညီထပ်၊ ကုန်သည်လမ်း၊  
ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း- ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၅၅၅၅၅၅၅၅  
E-mail: kyawhtoosinadvocate@gmail.com

**"အိမ်ငှားနေမည့်အစား အဆင်သင့်အိမ်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်နိုင်မည့်အထူးအခွင့်အရေး"**

**NAWADAY 4STOREY SHOP HOUSE**

**SHWE KANN THARYAR TWO STOREY SHOP HOUSE**

**SHWE KANN THARYAR LUXURY HOUSE**

**SHWE KANN THARYAR SINGLE HOUSE**

**SHWE KANN THARYAR TWO STOREY SHOP HOUSE**

**နဝဒေးဥယျာဉ်အိမ်ရာနှင့်ရွှေကမ်းသာယာအိမ်ရာ**

**လပေါင်း ၁၂၀ တိတိ**

**အရစ်ကျငွေပေးချေနိုင်သည့် အခွင့်အရေး**

ဖုန်း- ၆၅၀၅၅၅၊ ၆၆၆၆၆၆၊ ၆၅၁၆၆၆၊ ၆၅၅၅၅၅၊ ၀၉-၇၃၁၅၅၅၅၅၊ ၆၆၆၆၆၆၆၆၆၆ သို့ဆက်သွယ်ရုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။



# အထူးကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းရှိ Melia Hotel တွင်ကျင်းပခဲ့သော Ever Seiko Co.ltd မှတင်သွင်းခဲ့သည့် Kanebo အလှကုန်၏ KANEBO 15th Anniversary ပွဲသို့ တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးပါသော ဦးအောင်ရှိန် (CEO - EverSeiko & Living Square Co.ltd) ဒေါ်အေးအေးသွယ် (MD - EverSeiko Co.ltd) နိုင်ငံကျော် အနုပညာရှင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးအောင်ကိုလတ်၊ အကယ်ဒမီ စိုးမြတ်သူ၏၊ အကယ်ဒမီ အိန္ဒြာကျော်ဇင် နှင့် အကယ်ဒမီ ဝတ်မှုန်ရွှေရည်၊ မပု (My Favorite) Designer Sandar Aung၊ ဒီဇင်ဘာ December Hinn၊ ဒီဇင်ဘာ မေဦး၊ ပန်း မာမိကျော် (မလေးရှား) Kanebo အလှကုန်၏ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ အရောင်းကိုယ်စားလှယ် တော်ကြီးများ အားလည်းကောင်း၊ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးကြပါသော ဂုဏ်သရေလူကြီးမင်းများနှင့် 15 နှစ်တိတိ Kanebo နှင့် အတူပူးတွဲလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသော အနုပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့် တကွ ကျေးဇူးတင်သင့်တင် ထိုက်သူအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း မှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

**Kanebo** မိသားစု  
EverSeiko & Living Square Co.ltd



## ဦးဝင်းနိုင် + သီဟသူဓမ္မသီရိဒေါ်ခန်းခန်း

Win & San Diamonds and Fine Jewelry မှ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းကျင်းပမြဲဖြစ်သော "End of year promotion" ပွဲတော်တွင် ထိုင်း ပန်းထိမ်ဆရာများ၏ လက်ရာအသစ်အဆန်းများဖြင့်ပြုလုပ်ထားသော စိန်ထည်များ၊ မိုးကုတ်တွင်းထွက်ကျောက်မျက်ရတနာထည်များကို up to 30%off ဖြင့်ရောင်းချပေးမည် ဖြစ်ပါသောကြောင့်လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

- မှတ်ချက်။** စိန်ထည်များနှင့်မိုးကုတ်ကျောက်မျက်ရတနာထည်များကို ပြန်သွင်း/အလဲအထပ်ပြုခြင်းများကိုလည်းလက်ခံဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။
- နေ့ရက် - ၂/၃/၄-၁၂-၂၀၁၆ (သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)
  - အချိန် - နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၆:၀၀)နာရီထိ
  - နေရာ - 36/C၊ အောင်မင်းခေါင်ဘုရားလမ်း၊ ဝင်ဒါမိယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**ရောင်းရန်/ငှားရန်ရှိသည်**

- Diesel Forklift
- Battery Forklift
- 2 Tons to 25 Tons

5 KVA to 2815 KVA Gensets

**Aung Thein Than Co.,Ltd** Hot Line: 09799688777

ဆက်သွယ်ရန် - ပိမိုးနင်းလမ်းနှင့် ရန်ကုန် - ပုသိမ်လမ်းခေါင်းလှိုင်သာယာမြို့နယ်၊  
Tel: 095004831, 09 73100850, 09 73100851, 01 527203, 02 76469, 067 27029  
www.aungtheinthanmyanmar.com

Showe Room - Building: F/S(2) ရွှေမာလာရိပ်မုန်း ဘုရင့်ခရိုင်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊  
Tel: 01 530893, 536493, 526186, 525671

Since 1996  
Think of Home, Think at Home

**ပိကေး အစားထိုး ကြမ်းသစ်**

100,000 ကျပ် ဝန်ကျင် ၄ ထောင်ရှိ

Floor ၆ ကျင်းဝယ်လျှင် နံရံကပ် ကြွေပြား (စတင်သီစာန်) ၁ ကျင်း လက်ဆောင်

\* Terms & Condition Applied

➤ အပူတို (E-11A) လေးထောင့်တန်လမ်းပေါ်၊ ဘီအိုစီပုတ်တိုင်း၊ သတိုးကျွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း- 09-79 700 70 73, 09-79 700 70 83

➤ အပူတို (၄/၄၆၇)၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ အပိုင် (၄)၊ တပင်ရွှေလမ်း၊ ဝဟာပြိုင်ပုတ်တိုင်းအနီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ဖုန်း- 09 79 700 70 75, 09 79 700 70 85

**selfie (ဆယ်လ်ဖီ) ရိုက်ရင်ပိုလှစေတဲ့မိတ်ကပ်**

**virosava® Brightening BB Balm**

မျက်နှာအသားအရောင် မညီမညာဖြစ်ခြင်း၊ ဝက်ခြံအထွက်များခြင်းနှင့် အမည်းအစက်အပြောက်များဖြစ်နေသည့်မျက်နှာများကို နုညက်သွားအောင် စိုးအပ်ညှိပေးနိုင်စွမ်းရှိပါသည်။ သင့်မျက်နှာကိုလည်း လင်းလက်တောက်ပစွာစေနိုင်စွမ်းရှိ၍ လူအများကြားတွင်ရိုင်းရိုင်းအသက်ထက်နုပိုပြီး ဆွဲဆောင်မှုအပြည့်ရှိသော "လူတစ်မျက်နှာ" အဖြစ် တင့်တယ်စေနိုင်စွမ်းရှိပါသည်။

လေဆာပန်းသီးကတ်ဆီပ် အထူးသင်္ကေတပြုရန် (ကုမ္ပဏီ / မ မေဓမ္မ သို့ မနိုင်သင့်)

Apple Production Co., Ltd. အမှတ် (A-29)၊ ဦးစံခရိုင်လမ်း၊ (၃၄) ဆုံးခုံရုံထွက်၊ မြောက်ဘက်ရပ်ကွက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
Ph : 09 86 18081, 09 49 316408

**ဒဂုံမြို့နယ်**

အထူးပိုင်  
သိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
ထောင်ပိုင်း မြောက်ပိုင်း  
များရှိ မြေကွက်များကို  
ဈေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။

09-6809893  
09-5120620

✓ တိုင်းရင်းစေးအရည်အသွေး ကမ္ဘာ့ရွှေကြယ်ပွင့်ဆု (ဂျီနီဇာ - ၂၀၁၀) ရွှေတံဆိပ်ခိုင်းဆုရ  
✓ နိုင်ငံတကာ စစ်ေးဆောင်မှု စွမ်းရည်ကြယ်ပွင့်ဆု (ပီရစ် - ၂၀၁၁) နှင့် Certificate ရ  
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေးပြည့် ထိပ်သီးဆု (USA-2012) နှင့် Certificate ရ  
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေး စိန်ပွင့်ဆု (မြိုင်သစ် - ၂၀၁၃) နှင့် Certificate ရ  
✓ ကမ္ဘာ့အရည်အသွေး သရဖူစိန်ပွင့်ဆု (လန်ဒန် - ၂၀၁၄) နှင့် Certificate ရ

**ဖျံ-၅-ကောင်** သွေးချို-ဆီးချိုကျဆေးနှင့်  
အမှတ်တံဆိပ် သွေးတိုးကျဆေးကို တစ်ပြည်လုံးသို့  
ဖြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။

ဒေါက်တာနိုးမြင့်အောင် (ဝါးဒယ်) Ph.D (Alternative Medicines)  
ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးဆန်း အမှတ်-၁၂၊ ၄၂ လမ်း၊ ဝိသေသထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁ ၃၈၀၃၇၊ ၃၉၂၉၉၄

**တိုက်နှင့်ခြံရောင်းမည်**

ကလေးမြို့၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ မြို့မဈေးမှတ်စောင်းထိုးရှိ (ယခင် ဒဂုံမိသားစု) တိုက်နှင့် ခြံတစ်ခုလုံးကို အပိုင်းလိုက်ဖြစ်စေ၊ တစ်ခုလုံးဖြစ်စေ သင့်တင့်သော ဈေးနှုန်းနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ဂရုန်အမည်ပေါက် ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း- ၀၉ ၅၀၁၃၂၂၈၊  
၀၉ ၉၇၅၀၁၃၂၂၈

**လမ်းမတန်း**

(၅)ထပ်တို့က်သစ်ရောင်းမည်။

မြောက်ဥက္ကလာမယ်လမုဘုရားမီးပွိုင့်မှ ကိုက် (၅၀၄)အကွာ၊ ဘုန်းကြီးလမ်း (အာသာဝတီ) လမ်းမပေါ်၂၀'x၅၀' ၅ထပ်RC၊ အခန်း ၁၈ခန်း၊ အခန်းတိုင်းအိတ်ကုန်း၊ ရေခဲသေတ္တာ၊ ဘိုထိုင်တပ်ပြီး၊ ကြွေပြားကပ်ပြီး၊ ကိုယ်ပိုင်ထရက် စဖော်မာ၊ ကိုယ်ပိုင်မီးစက်၊ဂရုန်အမည်ပေါက် ဆက်သွယ်ရန် 0943021001 သိန်း(၅၀၀၀)ညှိနှိုင်း



# START BOOKING

**VIP Customers**များအတွက်  
 နေ့စဉ်မြန်မာငွေ ၁၀၀၀၀၀ကျပ်ကို  
 ၂၀၁၇ ခုနှစ် ခလပိုင်း ၈ ရက် နေ့ထိရယူလိုက်ပါ။  
 စောလေ အကျိုးထူးများလေဖြစ်သည်။



**Tel: 09 7930 66666**

Add: No.461, Kanar Middle Qtr, Hlaing River Road, Insein Township, Nearby Aung Zay Ya Bridge, Yangon

Facebook: Springline Rbd

Shwe Oak Khai Construction Co.,Ltd.



### ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာခြင်း

Greenline Myanmar Group Co.,Ltd သည် အောက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်၊ အမှတ်တံဆိပ်အမှတ် အသားကို ရန်ကုန်မြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် တရားဝင် မှတ်ပုံတင်ပြီးဖြစ်ပါသည်။



အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားကို ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေကုမ္ပဏီက “ POY-SIAN ” ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားဖြင့် ရှုဆေးဘူးများကို ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်း၍ ရန်ကုန်မြို့နှင့်တကွ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဖြန့်ချိရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကုမ္ပဏီမူပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုလျက်ရှိသော အဆိုပါကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမည်အမှတ်အသားကို ကုမ္ပဏီ မှတစ်ပါး အခြားသူတစ်ဦးတစ်ယောက်မှဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ ပုံတူပုံမှား ၊ ထင်ယောင်ထင်မှား၊ ဆင်တူယိုးမှား တုပပြုလုပ်သုံးစွဲနေသူများကို တွေ့မြင်ကြားသိရပါက ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်း အကျိုးစီးပွား ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးမှု မှ ကုန်ကျသမျှသောအရပ်ရပ် စရိတ်ကြေးငွေများအတွက် လျော်ကြေးငွေများ တောင်းဆိုသွားရန်နှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ မည်သည့် တရားရုံးတွင်မဆို တရားမ ကြောင်းအရဖြစ်စေ၊ ရာဇဝတ်ကြောင်းအရဖြစ်စေ တရားစွဲ ဆိုမည့်အပြင် တုပပြုလုပ်ထားသည့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ် စာအုပ်အမှတ်အသားများကို ပယ်ဖျက်ပေးသည်အထိ ဆက်လက်အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ

ဦးနေဝင်း

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၃၁၀)  
LL.B, WIPO ( Switzerland )

အမှတ်-၁၂၀ (ပ) ထပ်၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph: 09 445108436, 09 972524449

ကြေးမုံ



# NEW STAR

GEMS & JEWELLERY

**NEW STAR** GEMS & JEWELLERY မှ အစဉ်ဝယ်ယူအားပေးကြသော မိတ်သစ်ဆွေဟောင်းများ အားလုံးကို ကျေးဇူးတုံ့ပြန်သောအနေဖြင့် ခေတ်မီလှပဆန်းသစ်သည့် မြန်မာ့တွင်းထွက်ကျောက်မျက် လက်ဝတ်ရတနာများနှင့် စိန်လက်ဝတ်ရတနာများကို **“WINTER 2016 SPECIAL SALES”** အနေဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

**ရန်ကုန်**

နေ့ရက် - ၃-၁၂-၂၀၁၆ (စနေနေ့)

- ၄-၁၂-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့)

အချိန် - နံနက် (၉:၀၀) နာရီမှ ညနေ (၆:၀၀) နာရီထိ

နေရာ - အမှတ် (၃၀)၊ ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်းနှင့် ပန်တျာလမ်းထောင့်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**မန္တလေး**

နေ့ရက် - ၇-၁၂-၂၀၁၆ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)

- ၈-၁၂-၂၀၁၆ (ကြာသပတေးနေ့)

အချိန် - နံနက် (၉:၀၀) နာရီမှ ညနေ (၆:၀၀) နာရီထိ

နေရာ - အမှတ် (၁၅-၁၀)၊ ၇၈ လမ်း၊ ၃၂ လမ်းနှင့် ၃၃ လမ်းကြား၊ ဇောတီကလမ်း၊ မန္တလေးမြို့။



**Visit**

**Driving Myanmar's Digital Future** မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒစ်ဂျစ်တယ်အနာဂတ်ကို မောင်းနှင်ခြင်း

## CommuniCast 2016 Myanmar

The 3<sup>rd</sup> Communications Technology, Enterprise & Convergence Solutions Show



Incorporating:



Supported by:



Supported by:



**Tuesday 6 - Thursday 8 December**

Novotel Yangon Max, Yangon • (10.00-18.00 Hrs.)

ပြပွဲသည် ကုန်သွယ်ရေးနှင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာအတွက်ဖြစ်ပါသည်။ အသက် (၁၆) နှစ်အောက် ဝင်ရောက်ခွင့်မပြုပါ။

**Register at**  
စာရင်းပေးသွင်းရန်

[www.communicastmyanmar.com](http://www.communicastmyanmar.com)

Info Hotline: +95-1 513 515-519



# သင့်အနာဂတ်ကို ရိုးမဘဏ်၏ ကာလတိုစာရင်းပို့ချေးငွေ နှင့် အောင်မြင်စွာ တည်ဆောက်ပါ။

ဤဝန်ဆောင်မှုမှာ  
အချိန်ကာလသတ်မှတ်ထားပါ၍  
ဘဏ်ခွဲများသို့ ယခုပင် အမြန်  
လာရောက်လျှောက်ထားလိုက်ပါ။\*

Email: [info@yomabank.com](mailto:info@yomabank.com) | [www.yomabank.com](http://www.yomabank.com)

\* သက်ဆိုင်ရာ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ အကျုံးဝင်ပါသည်။







# ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပဒေသစ်အရ လာမည့်နှစ်တွင် အချိုးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အခွန်သက်သာခွင့်များအား ငွန်အလိုက် သတ်မှတ်ထား

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးမူဝါဒတွင် အဓိကအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ရည်မှန်းချက်များကိုကြည့်မည်ဆိုလျှင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအကြား ဘက်ညီမျှတသည့် ဖွံ့ဖြိုးမှုရရှိရေး၊ စွမ်းရည်ပြည့်ဝသော လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များပေါ်ထွန်းလာရေးနှင့် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုရှိပြီး အစဉ်အမြဲတိုးတက်နေရန် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်သည့် စီးပွားရေးစနစ်ကို ထူထောင်ရေးတို့ဖြစ်ကြောင်း ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ပြောကြားလိုက်သည်။

ရန်ကုန်မြို့ လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ထမ်းချုပ်ရုံးတွင် ဝက်လက်လှုပ်လှုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) မင်္ဂလာခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပသည့် စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတက ထိုသို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယသမ္မတက နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အနေဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်က နေပြည်တော် MICC(2)၌ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များကိုတွေ့ဆုံပြီး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်အားပေးခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အနေဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် မကြာခဏတွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည်ဟု ပြောကြားခဲ့ကြောင်း၊ ထို့အပြင် မိမိအပါအဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန်မှာကြားမှုအရ ယနေ့ မိမိတို့ ပထမအကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့



စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြန်မာလေကြောင်း ရန်ကုန်-ကိုးလ်ကတ္တား-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်သစ် စတင်ပြေးဆွဲ



ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁

ပွင့်လင်းရာသီသို့ ရောက်လာပြီဖြစ်သောကြောင့် ခရီးသွားရာသီနှင့်အတူ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများဝင်၊ ထွက်သွားလာမှု များပြားသောကာလဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်မည့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ သွားရောက်လည်ပတ်မည့် ခရီးသွားများအတွက် ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်းများမှာလည်း ခရီးစဉ်များ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့



## မင်္ဂလာပါ ရုပ်သေးရုပ်ကြီး ဒလမြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိ

ဒလ ဒီဇင်ဘာ ၁

ပြင်သစ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှုဆက်ဆံရေး (၅၅)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် ပြင်သစ်ယဉ်ကျေးမှုဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ရန်ကုန်မြို့တော်သို့ မြို့တော်သားများအတွက် မြို့တော်အဆင့် မင်္ဂလာပါပွဲတော်ကို သုံးရက်ကြာကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက ဒလဇက်ဆိပ်သို့ ရောက်ရှိပြီး ဒလစာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့

သိလိုသမျှ ကျန်းမာရေး ဂုဏ်ရ ဖုန်းဆက်မေး

Healthcare Call Center

7887

www.healthcare.com.mm

၂၄ နာရီ ဝန်ဆောင်မှု

MPT ၏ Prepaid/Postpaid GSM/WCDMA ဖိုဘိုင်းလ်ဖုန်းအသုံးပြုသူများအားလုံး ဆရာဝန်များနှင့် တိုက်ရိုက်ခေါ်ဆိုဆွေးနွေးနိုင်ပါပြီ။

“ ကုန်ဂကျိုး နှပ်ပါတယ် ”

ဖုန်းနံပါတ် - 09 79 656 9001, 09 79 656 9002

ခြင် ဆန္ဒရယ်ကကွယ်ပို့ ခမတ် ရိုလောခြင်ခကာကပ်ကြန်

ခါကြီးက တာကြီးလဲ

ရန်ကုန် - 09 431 44178, 09 79222 8860  
 ယူဂန္ဓာ - 09 250 638 611, 09 798 797 917

SMART. ဝတ် ရိုဟာ ခြင်ကမ်  
 Mingalar Thamardi Co., Ltd.

“ မျက်လှည့်မြဲလိတ်သလိဗါလား ပွန်ခေါက်တာ ”

ကားကြီးမုန်က ဂျာဂရက် လီဂရက်ဆို ဒုက္ခ ဂျောက်နေတာ... ဖြင့် ဖြိုမှပဲ ကြည့်ရ ဆိုတဲ့ အက်ကြောင်းကို ပျောက်သွားပြီ..

အခု နည်းပညာသစ်နဲ့ ဖြစ်ဖြစ်ချင်ဆို... ဂေ... ကောင်းအောင်ပြင်ပေး နိုင်ပြီဗျာ..

ရန်ကုန် - 09 4211 51119, 09 4500 54449  
 ယူဂန္ဓာ - 09 250 638 611, 09 798 797 917  
 ကားလှည့် မျက်လှည့် - 09 798 204 665